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La present acta, una vegada aprovada pel Ple, es publica en la web d'aquest Ajuntament de manera íntegra, 

sense cap mena de restricció i d'accés/consulta oberta en internet. L'eventual presència de dades personals o 

informació que identifique o que pot fer identificables persones físiques, queda omesa o substituïda per ***, 

llevat que concórrega alguna base jurídica que legitime el seu tracte, conforme estableix l'article 6 del 

Reglament Europeu de Protecció de Dades 2016/679 (*RGPD) i l'art. 8 de la Llei orgànica 3/2018, de 5 de 

desembre, de Protecció de Dades Personals i garantia dels drets digitals. 

 

ACTA NÚM. 3/2023 

 

ACTA DEL PLE ORDINARI DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL, CELEBRAT EL 

DIA VINT-I-TRES DE FEBRER DE DOS MIL VINT-I-TRES 

 

A la ciutat de Sagunt, el dia vint-i-tres de febrer de dos mil vint-i-tres, a les 17 hores i 

12 minuts, es reuneixen a la Sala de Sessions de la Casa Consistorial, sota la Presidència de 

l’Il·lm. Sr. Alcalde, Sr. Darío Moreno Lerga, els següents regidors i regidores: 

Sra. María José Carrera Garriga 

Sr. Javier Raro Gualda 

Sra. Ana Mª Quesada Arias 

Sr. Francisco Alejandro Sotoca Ruiz 

Sra. Natalia Antonino Soria 

Sr. Francisco Javier Timón Saura 

Sr. Josep Francesc Fernández Carrasco 

Sra. María Asunción Moll Castelló 

Sr. Josep Maria Gil Alcamí 

Sr. José Manuel Tarazona Jurado 

Sra. Maria Josep Soriano Escrig 

Sr. Manuel González Sánchez 

Sr. Juan Antonio Guillén Juliá 

Sra. Pilar Berna García 

Sr. Cosme José Herranz Sánchez 

Sra. Carolina Fuertes Gallur 

Sr. Sergio Ramón Muniesa Franco 

Sra. Davinia Bono Pozuelo 

Sra. María Isabel Sáez Martínez 

Sr. Guillermo Sampedro Ruiz 

Sr. Roberto Rovira Puente 

Sr. Salvador Montesinos Zamorano 

Sr. Alejandro Vila Polo 

Sr. Carlos López Rodríguez 

 

 Assistits del secretari general, Sr. Emilio Olmos Gimeno, i de l’interventor, Sr. Sergio 

Pascual Miralles, a fi de realitzar una sessió ordinària del Ple de la corporació, en primera 

convocatòria. 

 

 Es fa constar que la Sra. Fuertes abandona la sessió en acabar el punt 13 de l’ordre del 

dia.  

 

 La Presidència obri l’acte i, vist que tots han sigut convocats en legal forma i que hi ha 

prou quòrum, s’examinen els assumptes que tot seguit es relacionen i que han estat a disposició 

de les persones convocades a aquest Ple des de la data de la convocatòria. 

 

P R I M E R A   P A R T:  PART RESOLUTÒRIA 
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1 EXPEDIENT 1344362W. APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ORDINÀRIA PLE 230126 
Resultant que, juntament amb la convocatòria i l’ordre del dia, en l’expedient electrònic 

corresponent s’ha posat a la disposició de totes les regidores i regidors l’esborrany de l’acta de 

la següent sessió plenària: 

26 de gener de 2023. 

 

Considerant el que disposa l’article 121.2 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la 

Generalitat, de Règim Local de la Comunitat Valenciana, sobre l’elaboració i aprovació de les 

actes de les sessions dels òrgans col·legiats. 

I considerant que, segons el que preveuen els articles 86 i 89 del vigent Reglament 

Orgànic Municipal, com a primer punt de l’ordre del dia del Ple de la corporació ha de figurar 

l’aprovació d’actes de sessions anteriors. 

 

Se sotmet a aprovació l’acta de la sessió dalt esmentada. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 25, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, Guillén, Berna, Herranz, 

Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; pel que, el Ple de 

l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

Aprovar l’esborrany de l’acta de la següent sessió plenària: 

 26 de gener de 2023. 

 

2 EXPEDIENT 230160R. NOMENAMENT VOCALS TITULARS I SUPLENTS 

CONSELLS SECTORIALS MUNICIPALS EN REPRESENTACIÓ DELS GRUPS 

MUNICIPALS 

 Es retira l’expedient de l’ordre del dia. 

 

3 EXPEDIENT 278032F. DESIGNACIÓ REGIDOR/REGIDORA O 

REPRESENTANT DE L’AJUNTAMENT EN ELS CONSELLS ESCOLARS DELS 

CENTRES ESCOLARS PÚBLICS DEL MUNICIPI 

 Vista la proposta del Departament d’Educació, del següent tenor literal: 

“La Llei orgànica 2/2006, de 3 de maig, d’Educació, en el Títol V, Capítol III, secció 1a, 

article 126, regula la composició del consell escolar dels centres docents públics, i hi estableix 

en el punt 1.c) que estarà integrat per un regidor o representant de l’Ajuntament al terme 

municipal del qual es trobe radicat el centre. 

En el mateix sentit es pronuncia la Resolució de 23 de setembre de 2019 de la Direcció 

General d’Innovació Educativa i Ordenació, de convocatòria d’eleccions a consells escolars de 

centres docents no universitaris de la Comunitat Valenciana sostinguts amb fons públics, any 

2019. 

Vista la instància presentada per Alejandro Vila Polo, regidor d’aquest Ajuntament i 

portaveu municipal del partit polític VOX a Sagunt, núm. de registre d’entrada 308 de 2023, 

mitjançant la qual sol·licita el canvi de representant de l’Administració en el Consell Escolar 

del CEIP PINAETA, sol·licitant el canvi de C. M. B. P   a   J. L.G. G., DNI: ****9213*,, DNI: 

44799213D, pertanyent al grup VOX. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 22, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, Guillen, Berna, Herranz, 

Fuertes, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López. Abstencions: 3, senyors/es Muniesa, 
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Bono i Sáez; per la qual cosa, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa de 

Cultura, Educació i Oci, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

ÚNIC: Aprovar la designació de representant de l’Ajuntament en el Consell Escolar del 

CEIP PINAETA a J. L.G. G., DNI: ****9213*, en substitució de C. M. B. P.” 

 

4 EXPEDIENT 1317942A. RATIFICACIÓ ACORD JGL SOL·LICITANT 

SUBVENCIÓ PROGRAMA DIGITALITZACIÓ CICLE INTEGRAL DE L’AIGUA 

Sotmés a votació la ratificació de la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia, sense previ 

dictamen de la Comissió Informativa, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 23, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, Guillen, Berna, Herranz, 

Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; per la qual cosa, 

el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

      Ratificar la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 25, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, Guillen, Berna, Herranz, 

Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez, Sampedro, Rovira, Montesinos. Abstencions: 2, Vila i López; 

per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 23 vots a favor del PSOE, Compromís, IP, PP, EU 

i Ciutadans i 2 abstencions de VOX i Sr. López, ACORDA: 

Ratificar l’acord 20 de JGL de data tres de febrer de dos mil vint-i-tres, el tenor literal 

del qual és el següent: 

“La Junta de Govern Local, en la sessió ordinària que va tindre lloc el dia tres de febrer 

dos mil vint-i-tres, va adoptar, entre altres, l’acord següent: 

 

20. EXPEDIENT 1317942A. SOL·LICITANT SUBVENCIÓ PROGRAMA 

DIGITALITZACIÓ CICLE INTEGRAL DE L’AIGUA. Aprovar la participació 

municipal a la convocatòria de la concessió d’ajudes aprovades per l’ordre TED/934/2022, 

de 23 de setembre, amb el projecte corresponent a la proposta de digitalització del Cicle 

Integral de l’Aigua del municipi de Sagunt 

Resultant que en data 30 de setembre de 2022 es va publicar en el BOE l’Ordre 

TED/934/2022, de 23 de setembre, per la qual s’aproven les bases reguladores de la concessió 

d’ajudes per concurrència competitiva per a l’elaboració de projectes de millora de l’eficiència 

del cicle urbà de l’aigua i la primera convocatòria de subvencions (2022) en concurrència 

competitiva de projectes de millora de l’eficiència del cicle urbà de l’aigua (PERTE 

digitalització del cicle de l’aigua) en el marc del Pla de Recuperació, Transformació i 

Resiliència. 

L’esmentat PERTE té com a objectiu la modernització del cicle d’aigua, per a produir 

amb això una millora de l’eficiència del cicle urbà de l’aigua, reduint les pèrdues d’aigua en els 

sistemes de distribució d’aigua i millorant les infraestructures de tractament d’aigües residuals. 

Per al desenvolupament d’aquesta línia d’actuació en l’àmbit del cicle urbà de l’aigua, el 

PERTE preveu realitzar diferents convocatòries de subvencions, la primera de les quals és 

objecte de l’esmentada Ordre. 

La quantia total màxima de les ajudes a concedir en el marc de la present convocatòria 

serà de 200.000.000 d’euros. D’aquesta quantitat total es reserven 60.000.000 d’euros per a la 

subvenció de projectes presentats per agrupacions de sol·licitants o per sol·licitants individuals, 

sempre que, en tots dos casos, aquests projectes abasten més de cinc (5) termes municipals, en 

els quals almenys un dels municipis inclosos en el seu àmbit territorial no posseïsca 
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individualment el requisit exigit en l’article 6.2 de les bases (població permanent no inferior a 

20.000 habitants). 

Resultant que l’empresa Aigües de Sagunt presenta escrit a l’Ajuntament, corresponent a 

la Proposta de Digitalització del Cicle Integral de l’Aigua de Sagunt, mitjançant instància amb 

Registre Entrada núm. 61533/2022, de data 05-12-22. 

Resultant que la proposta esmentada va ser aprovada per unanimitat en el Consell 

d’Administració d’Aigües de Sagunt, celebrat el dia 09-11-22. 

Considerant que en l’Ordre TED/934/2022, de 23 de setembre, s’estableixen una sèrie de 

condicions per a les subvencions que es poden sol·licitar, entre les quals calen destacar les 

següents: 

- Article 6.1: podran ser beneficiàries les persones físiques o jurídiques que siguen 

operadors, en qualsevol tipus de modalitat de conformitat amb el que s’estableix en la 

normativa aplicable, dels serveis de proveïment, sanejament o depuració d’aigües 

residuals urbanes en un o diversos termes municipals, tant en el supòsit de la prestació 

d’aquests serveis en règim de gestió directa, com en el supòsit de la prestació d’aquests 

serveis en règim de gestió indirecta, mitjançant les diferents formes previstes en la 

normativa aplicable. També existeix la possibilitat que siguen beneficiàries les 

agrupacions de sol·licitants, entenent-se com a tal les unions de sol·licitants que 

individualment puguen tindre la condició de beneficiaris, que s’agrupen per a presentar 

una sol·licitud conjunta d’un projecte. 

 

- Article 6.2: cada projecte ha d’incloure un o diversos termes municipals, de manera que, 

de manera individual o conjunta, incloent en aquest cas les entitats supramunicipals amb 

personalitat jurídica, el projecte seleccionat atenga, com a mínim a una població de 

manera permanent no inferior a 20.000 habitants. 

 

- Article 15: no seran subvencionables les despeses corresponents a l’Impost sobre el 

Valor Afegit quan siguen susceptibles de recuperació, compensació o exempció. 

 

- Article 21: el finançament dels projectes estarà vinculada al compliment dels objectius 

previstos en el Pla de Recuperació, Transformació i Resiliència, i per a això l’entitat 

beneficiària haurà d’aportar el mesurament dels indicadors definits en l’annex III de la 

present ordre. 

 

- Article 22: els beneficiaris hauran de garantir el manteniment i operació de l’actuació 

subvencionada, i l’enviament al Ministeri per a la Transició Ecològica i Repte 

Demogràfic, d’un resum de la informació obtinguda amb la implantació del projecte de 

millora de l’eficiència i digitalització, des de la posada en marxa de les actuacions fins 

almenys cinc anys després de la finalització del projecte. 

 

- Article 32: l’import màxim de l’ajuda a concedir per cada sol·licitud d’ajuda serà de 

fins a 10.000.000 euros i l’import mínim de l’ajuda a concedir per cada sol·licitud 

d’ajuda serà de, almenys, 3.000.000 d’euros. 

 

- Article 33: són objecte de finançament aquells projectes que es conformen amb 

actuacions dels següents tipus: de planificació (tipus A) d’implementació d’accions de 

millora de l’eficiència i digitalització (tipus B, que al seu torn se subdivideix en 4 

subtipus, B.1 a B.4) o de gestió de la informació (tipus C). 

 

- Article 37: el període d’execució material del projecte, així com dels pagaments reals i 

efectius realitzats amb càrrec a aquests, estarà comprés entre 1 de febrer de 2020, i com 

a màxim el 31 de desembre de 2025, existint la possibilitat extraordinària d’un màxim 
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de dotze (12) mesos de pròrroga del termini d’execució dels projectes, sense que es puga 

superar en cap cas la data de l’1 de juny de 2026. 

 

- Annex I. Intensitats màximes de les ajudes en cada projecte: 

 Actuacions finançables implementades en la tipologia B.3 i B.4 de l’article 33: 

seran finançables fins a un màxim del 80% dels costos elegibles. 

 Actuacions finançables implementades per a la resta de les tipologies: seran 

finançables fins a un màxim del 60% dels costos elegibles. 

 En els projectes presentats per agrupacions de participants o que, sent un únic 

beneficiari, tinguen un àmbit territorial de més de cinc (5) termes municipals, 

s’afegirà un 5% addicional al percentatge d’intensitat màxima aplicable als 

costos elegibles de totes les activitats finançables del projecte. 

Des de la constitució de l’empresa mixta Aigües de Sagunt mitjançant l’adjudicació de la 

condició de soci tecnològic a l’empresa Aigües de València, s’han estat aplicant mesures 

tendents a la modernització i digitalització en la prestació del servei del cicle integral de l’aigua. 

Aquesta implementació tecnològica ha tingut com a conseqüència una millora manifesta 

de l’eficiència i un major nivell de control ambiental. Aquest procés de millora és plenament 

coincident amb els objectius del PERTE. 

Per a adquirir l’autorització preceptiva de l’administració titular del servei, el 

concessionari aporta documentació requerida en l’Ordre TED/934/2022, entre la qual es troba 

la memòria definitòria de la proposta. 

Analitzada la memòria presentada, s’emet informe de data 27/01/2023 per part dels 

Serveis Tècnics del Departament de Manteniment, en el qual s’estableixen diferents 

consideracions a la memòria així com les conclusions que a continuació es reprodueixen 

literalment: 

- La proposta de digitalització del Cicle Integral de l’Aigua de Sagunt que s’ha inclòs en 

la Memòria Valorada objecte d’aquest informe es considera correcta des del punt de 

vista tècnic, ja que suposa la implementació d’actuacions que milloraran la gestió del 

servei, i que són complementàries d’altres actuacions que ja s’estan duent a terme. 

- El cost no subvencionable d’aquestes actuacions seria finançat, almenys en part, per 

les actuals tarifes del servei. 

- En línia amb l’anterior, s’han d’identificar els costos subvencionables que ja es troben 

reflectits en l’actual estructura tarifària a l’efecte de que no siguen suportats pels 

usuaris del servei. 

- L’execució de les xarxes de comunicacions que es despleguen hauria de realitzar-se en 

coordinació amb el SMIC. 

- S’haurà d’analitzar el possible efecte de l’IVA sobre l’estudi econòmic de la proposta. 

- El present informe hauria de complementar-se amb els corresponents informes dels 

serveis jurídic i econòmic municipals. 

 

Per tot això i de conformitat amb l’informe-proposta del Departament de Manteniment, 

la Junta de Govern Local sense que es promoga debat, per unanimitat, ACORDA: 

PRIMER. Aprovar la participació municipal en el procediment convocat pel Ministeri per 

a la transició ecològica i el repte demogràfic per a la concessió d’ajudes, per concurrència 

competitiva, per a l’elaboració de projectes de millora de l’eficiència del cicle urbà de l’aigua, 

en el marc del Pla de Recuperació, Transformació i Resiliència (PERTE digitalització del cicle 
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de l’aigua), aprovat per l’Ordre TED/934/2022, de 23 de setembre, publicada en el BOE núm. 

235, de 30 de setembre de 2022. 

SEGON. Acceptar expressament el procediment Regulat en l’Ordre TED/934/2022, de 

23 de setembre, en aquelles parts que resulten d’aplicació. 

TERCER. Aprovar la memòria valorada denominada “Digitalització del cicle integral de 

l’aigua de Sagunt” presentada per la concessionària del servei d’aigua potable i clavegueram 

per import de 4.920.669,71 €, el contingut i les condicions del qual es coneixen i aproven i que 

forma part del projecte global denominat “Digitalització del cicle urbà de l’aigua en municipis 

del litoral mediterrani” que es presentarà sota la modalitat d’agrupació de beneficiaris. 

QUART. Aprovar les actuacions subvencionables per a aquest municipi que es concreten 

en la memòria valorada de “Digitalització del cicle integral de l’aigua de Sagunt” per import de 

3.452.573,10 €. Serà beneficiària l’empresa concessionària en els termes que es concreten en 

l’atorgament de l’ajuda, sent aquesta qui executarà la part de l’actuació que afecte aquesta 

corporació. 

CINQUÉ. Aprovar que l’import d’1.468.096,60 €, corresponent a la part no 

subvencionada d’aquest projecte, es finance per la concessionària, amb càrrec a les tarifes del 

servei. La reformulació de les tarifes atendrà tant la necessitat d’inversió dels costos no 

subvencionables com als conceptes tarifaris que hagen de ser deduïts a conseqüència dels 

ingressos procedents de la subvenció. 

SISÉ. La concessionària disposarà dels recursos tant tècnics com financers necessaris per 

a garantir el manteniment i operació de l’actuació subvencionada després de la seua posada en 

marxa i durant almenys els primers cinc anys d’activitat després de la finalització del projecte, 

així com l’enviament de la informació sobre els usos de l’aigua que requerisca el Ministeri per 

a la Transició Ecològica i Repte Demogràfic en els termes de l’article 33.3.d) de l’Ordre 

TED/934/2022. 

SETÉ. Condicionar tots els anteriors acords a l’efectiu atorgament de l’ajuda regulada en 

l’Ordre TED/934/2022, quedant sense efecte els acords en cas que no arribara a atorgar-se 

aquesta. 

VUITÉ. Donar trasllat a Aigües de Sagunt del contingut de l’informe elaborat pel 

Departament de Manteniment respecte a la memòria valorada, a l’efecte de que siga tingut en 

compte.” 

 

5 EXPEDIENT 557203T. MODIFICACIÓ ORDENANÇA BASES 

REGULADORES DE SUBVENCIONS PER Al FOMENT DE LA PARTICIPACIÓ 

CIUTADANA 

El projecte de modificació de l’Ordenança Reguladora de Bases de Subvencions per al 

Foment de la Participació Ciutadana atesa la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del Procediment 

Administratiu Comú de les Administracions Públiques en l’article 133, ha seguit els passos de 

participació de la ciutadania en l’elaboració normativa. Així es va celebrar la primera consulta 

pública en data 15/09/2020 durant 30 dies hàbils a partir de la publicació en la seu electrònica 

de l’Ajuntament de Sagunt. Aquesta consulta es va repetir, per defectes en la publicació, en data 

5/01/2022. Així mateix en data 22/01/2022 es va efectuar el tràmit d’audiència informació 

pública amb la publicació de l’avantprojecte d’ordenança i que també es va repetir en data 

4/07/2022 per a corregir algunes deficiències i redactats confusos que tenia el primer esborrany. 

A resultes d’aquests passos s’han presentat aportacions de les entitats i persones 

interessades i que s’informen en l’expedient i s’introdueixen algunes de les quals en 

l’avantprojecte definitiu que es presenta. 

Per a aquesta modificació s’emeten ho informes preceptius de: 

-Informe de Control Financer Permanent en data 30/11/2022, per part de la viceinterventora. 

-Informe del secretari general sobre la base del que assenyala l’art. 3.3.d) 1r del Reial decret 

128/2019, de 16 de març pel qual s’aprova el Règim Jurídic dels funcionaris d’Administració 
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Local amb Habilitació de caràcter Nacional, en data 18/05/2022 i s’emet una ampliació d’aquest 

-per repetició de l’Audiència pública- en data 16/12/2022. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 15, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, Sampedro, Rovira i Montesinos. 

Abstencions: 10, senyors/es González, Guillen, Berna, Herranz, Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez, 

Vila i López; per la qual cosa, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa de 

Modernització de l’Administració, el Ple de l’Ajuntament, per 15 vots a favor del PSOE, 

Compromís, EU i ciutadans i 10 abstencions d’IP, PP, VOX i Sr. López, ACORDA: 

 Aprovar el Projecte de Modificació de l’Ordenança de bases reguladores de subvencions 

en règim de concurrència competitiva per al foment de la Participació Ciutadana, que es 

transcriu a continuació: 

Art. 1. Es modifica el preàmbul -exposició de motius- que queda amb la següent 

redacció: 

 “L’Ajuntament de Sagunt duu a terme una important activitat subvencionadora, amb 

l’objectiu de donar resposta a diferents demandes socials i econòmiques. De manera regular, 

aquest Ajuntament destina importants recursos econòmics a l’acció de foment, destinats a 

promocionar activitats considerades d’interés general en l’àmbit de la participació ciutadana. 

L’objecte d’aquesta ordenança forma part del nucli essencial de la democràcia i té unes 

profundes arrels en l’àmbit local, ja que els ajuntaments constitueixen el primer nivell de relació 

de l’administració amb la ciutadania. El foment de la participació ciutadana s’ha d’articular 

amb actuacions transversals que es projecten sobre els diferents àmbits o polítiques municipals. 

L’acció de foment, per tant, es configura com un mecanisme de col·laboració entre 

aquest Ajuntament i les entitats sense ànim de lucre (ESAL), per a la gestió de les activitats 

considerades d’interés general en àmbits com l’acció veïnal, cívica i social de rellevància en el 

municipi i amb repercussió en la millora de les condicions de benestar i convivència en la 

ciutadania. 

La derogada Llei 30/1992 de Règim Jurídic de les AAPP i del Procediment 

Administratiu Comú ve a ser substituïda per la Llei 39/2015 de Procediment Administratiu 

Comú de les AAPP per això el text d’aquesta Ordenança ha d’adaptar-se als preceptes de la 

nova Llei. També s’ha avaluat la conveniència de modificar l’Ordenança per a adaptar-la a la 

Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon govern. 

Totes aquestes normes pretenen impulsar el compliment efectiu dels principis de 

publicitat, transparència i major eficàcia en l’assignació dels recursos públics, principis que, 

entre altres, regeixen l’exercici de l’acció de foment i són d’obligada aplicació per al conjunt 

de les administracions públiques i per a aquest Ajuntament en particular. 

La Llei 19/2013 reforça les obligacions de publicitat activa en matèria econòmica, entre 

les quals es troben les subvencions i ajudes públiques concedides amb indicació del seu import, 

objectiu o finalitat i beneficiari. La disposició final novena estableix que els òrgans de les 

comunitats autònomes i de les entitats locals disposen d’un termini màxim de dos anys per a 

adaptar-se a les obligacions contingudes en aquesta llei. 

La Llei 15/2014 modifica la Llei 38/2003, General de Subvencions, quant a 

l’establiment de la Base de dades Nacionals de Subvencions (BDNS) com a sistema nacional 

de publicitat de subvencions, determinant que aquest sistema té com a finalitat promoure la 

transparència, servir com a instrument per a la planificació de les polítiques públiques, millorar 

la gestió i col·laborar en la lluita contra el frau de subvencions i ajudes públiques. Es tracta d’un 

sistema que ja venia regulat en el Reglament que desenvolupa la LGS, aprovat per RD 887/2006 

de 21 de juliol. 
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Per tot això, amb la present Ordenança, es pretén donar compliment a les directrius 

assenyalades en les normes anteriors, regulant les bases específiques que regeixen la concessió 

de subvencions municipals en l’àmbit de la participació ciutadana. Així mateix, es constitueix 

com una disposició reglamentària que es considerarà norma aplicable en el procediment de 

concessió, gestió i justificació de subvencions atorgades en règim de concurrència competitiva. 

 

De conformitat amb els articles 49 de la Llei de Bases de Règim Local i 56 del Text 

refós de les Disposicions legals vigents en matèria de règim local, aprovat per Reial decret 

legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, aquest Ajuntament fa ús de les facultats que la Llei li 

confereix per a la modificació de l’Ordenança reguladora de les bases específiques per a la 

concessió de subvencions en règim de concurrència competitiva per al foment de la participació 

ciutadana. 

La modificació d’aquesta ordenança s’até als principis de l’art. 129 de la nova Llei de 

Procediment Administratiu Comú 39/2015: 

La modificació d’aquesta ordenança està justificada per raons d’interés general a causa 

de la participació dels agents socials en la participació ciutadana del municipi a qui van 

dirigides, per a aconseguir una major inclusió dels projectes presentats pels agents que 

participen habitualment en la concurrència. En virtut dels principis de necessitat i eficàcia s’ha 

avaluat la necessitat de reestructurar l’abast i característiques dels diferents programes 

subvencionables que s’adapten millor a la realitat i necessitats de les associacions i als buits 

que deixen en altres àmbits de subvenció les altres àrees gestores municipals o la inexistència 

altres fórmules de foment i promoció de l’activitat de les diferents associacions sense ànim de 

lucre. També s’han canviat i millorat els criteris de la valoració de mèrits dels projectes perquè 

faciliten una millor elaboració i qualitat tècnica de les sol·licituds que es presenten i a facilitar 

la comprensió del procediment de sol·licitud havent incorporat l’esment i referència dels nous 

formularis de sol·licitud i justificació de subvencions en l’apartat de documentació a aportar. 

Així mateix calia incloure les referències en la “Guia per a la Justificació de projectes 

subvencionats per l’Ajuntament de Sagunt” i que sense perjudici de les versions que vagen 

actualitzant-se, esdevé les instruccions detallades per al bon procediment de justificació de les 

subvencions concedides. 

Atés el principi de proporcionalitat, la modificació es limita a la regulació 

imprescindible per a atendre la necessitat que es vol cobrir amb la norma sense afegir més 

restriccions per als interessats. Ans al contrari aquesta modificació contempla més abast en 

l’àmbit d’aplicació i més flexibilitat per a valorar-los. 

Per a garantir el principi de seguretat jurídica aquesta norma pretén ser més 

comprensible per a les entitats interessades. 

Atés el principi de transparència aquesta norma ha seguit i complit a bastament els 

passos i tràmits oportuns de consulta pública, audiència i participació de la ciutadania i les 

entitats socials als quals va dirigida amb tots els procediments formals (publicacions en el tauler 

d’edictes) i altres processos participatius informals addicionals (enviament per correu-e a les 

entitats socials, reunions informatives presencials obertes). I en aplicació del principi 

d’eficiència la modificació de les bases reguladores no suposa l’increment de càrregues 

administratives” 

 

Art. 2. Es modifica l’apartat 2 de la base 1a, on el programa 1.4 passa a denominar-se 

“Serveis d’atenció i assessorament a la ciutadania”: 

També es modifica l’apartat 3, concretament en: 

“Programa 1.1: Valors i Ciutadania. Experiències i processos de participació directa veïnal i 

les activitats de coordinació i cooperació interassociativa o en xarxa que actuen sobre una 

diversitat d’objectius temàtics com per exemple: la participació ciutadana en general, la 

recuperació i millora de l’entorn urbà, la reivindicació del seu patrimoni històric i industrial, la 

transformació cap a una ciutat sostenible, la realització de projectes que afavorisquen la cohesió 
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social, el foment de la solidaritat, la defensa dels drets humans, el respecte a la diversitat, i 

qualsevol altra temàtica que no tinga cabuda en una altra línia de subvenció municipal. 

Tipus d’actuació: tallers formatius, seminaris, jornades, trobades, conferències, taules 

redones, intervencions urbanes, campanyes de sensibilització, activitats en línia i altres 

d’anàloga naturalesa. 

En el Programa 1.2, es modifica l’apartat: 

“Tipus d’actuació: tallers creatius, jornades de convivència veïnal o setmanes socioculturals, 

cursets, excursions i altres d’anàloga naturalesa.” 

 

Es modifica el programa 1.3 amb la següent redacció: 

 “Programa 1.3: Formació i enfortiment associatiu 
-Les accions internes per a potenciar l’activisme, anàlisi i reflexió interna. 

-La formació per a la gestió associativa, la formació de voluntariat i totes aquelles dirigides a 

enfortir de manera directa l’organització. 

Tipus d’actuació: tallers formatius, seminaris, jornades, xarrades, conferències, taules redones, 

trobades, activitats en línia. 

 

Es modifica el “Programa 1.4” amb la següent redacció: 

Programa 1.4. Serveis d’atenció i assessoria a la ciutadania. Aquells serveis prestats per 

associacions per a l’atenció i assessorament especialitzat a la ciutadania en els aspectes jurídics i 

administratius sobre qüestions d’habitatge, urbanístics o altres que es presten en un àmbit territorial 

determinat, o per a tota la ciutadania en general, i en resposta a una afectació d’unes problemàtiques 

d’espacial incidència que el justifiquen. 

Tipus d’actuació: serveis d’atenció, assessorament jurídic i altres d’anàloga naturalesa. 

Art. 3. S’elimina l’apartat 2.2 de la base segona. 

Art. 4. Es modifica el paràgraf 3 de la base tercera que substitueix el “Butlletí Oficial 

de l’Estat” per el “Butlletí Oficial de la Província de València” mantenint la resta de la redacció 

original. 

Art. 5. S’elimina l’apartat 2 de la base quarta. 

Art 6. Es modifica l’apartat 2 de la base cinquena amb la següent redacció: 

“2. En tot cas, el termini de presentació de sol·licituds serà com a mínim de 30 dies hàbils i es 

determinarà, expressament, la data de finalització del termini en la convocatòria anual. 

Art. 7. Es modifiquen tots els apartats de la base sisena que queda amb la següent 

redacció: 

1. La sol·licitud es presentarà telemàticament amb la resta de documentació exigida dins 

del termini previst en la convocatòria anual en la Seu Electrònica de l’Ajuntament de Sagunt o 

per qualsevol dels mitjans assenyalats en l’art. 16.4 de la Llei 39/2015 PAC. D’acord amb el 

que disposa l’article 16.8 de la Llei 39/2015 PAC, no es tindran per presentades les sol·licituds 

que es presenten per un altre canal diferent de l’indicat. Cada sol·licitud haurà d’estar subscrita 

per la persona interessada o per qui tinga conferida la representació. 

2. Per a la sol·licitud de subvenció s’usarà el formulari normalitzat 1.a Imprés per a la 

sol·licitud de subvencions (general), que serà d’ús obligatori i anirà acompanyat de la memòria 

i pressupost del projecte inclòs en el formulari 1b - Annex 1 – Memòria descripció del projecte. 

 

3. La sol·licitud també haurà d’incloure: 

3.1. Justificants acreditatius dels mèrits en funció del barem establit en la Base 10a. 

3.2. Declaració de subvencions sol·licitades o concedides (inclòs també en el formulari 

1b - Annex 1 – Memòria descripció del projecte). 

 

Es modifica l’apartat 5 i es renumera a4 . La redacció canvia només en l’article de la llei a 

què fa referència substituint l’article “71 LRJ-PAC" per l’art. 68.1 de la Llei 39/2015 LPACAP. 
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S’elimina l’apartat 6 i s’introdueix l’apartat 5 amb la següent redacció: 

“No es procedirà requerir els documents que acrediten els mèrits descrits en la base 10a, que en 

tot cas només s’acceptaran els que s’hagen presentat en el termini de presentació de sol·licituds”. 

 

S’elimina l’apartat 7 i s’introdueix l’apartat 6 amb la següent redacció: 

“El formulari de sol·licitud de subvenció inclou l’autorització de l’entitat sol·licitant 

perquè l’Ajuntament de Sagunt obtinga de manera directa l’acreditació del compliment de les 

obligacions tributàries i amb la Seguretat Social, per mitjà de certificats telemàtics. No obstant 

això, la persona sol·licitant podrà denegar expressament el consentiment i, en aqueix cas, haurà 

d’aportar els certificats d’estar al corrent de les obligacions tributàries amb l’AEAT i amb la 

Seguretat Social sempre que la sol·licitud supere els 3.000 €". 

Art. 8. Es modifica l’apartat 4 de la base setena eliminat el límit inferior de 30% del 

cost del projecte acceptat i es rebaixa a 200 € la quantia mínima a subvencionar per a cada 

projecte. 

Art. 9. Es modifica l’apartat 2 de la base vuitena a la qual s’afig aquest paràgraf: 

“L’entitat beneficiària ha de conservar els justificants acreditatius de la realització del pagament 

material al proveïdor o prestador del servei, que es facilitarà a l’Auditor del Compte Justificatiu 

(per a Compte Justificatiu amb informe d’Auditor) o que, si és el cas, podran ser requerits per 

l’Administració -en modalitat de justificació de Compte Justificatiu amb aportació de 

justificants de despeses). 

Així mateix es modifica l’apartat 3 de la base vuitena que queda amb la següent redacció: 

3. Perquè la despesa siga admesa, el pagament ha de produir-se dins d’aquest període, és a dir, 

abans de la rendició del Compte Justificatiu. 

 

Com a regla general els pagaments es van realitzar mitjançant transferències i mitjans 

electrònics que permeten acreditar la realització efectiva del pagament i la destinació dels fons. 

Es consideraran admissibles com a justificants de pagament alguns dels documents següents: 

• Transferència bancària, extractes o certificacions bancàries i/o justificants bancaris (no 

s’admetran els pagaments per Bizum per no acreditar receptor i destinatari fundes de 

manera transparent). 

• En el cas de pagaments mitjançant xec nominatiu es justificarà el pagament mitjançant 

l’extracte o detall bancari que justifique el càrrec en el compte del beneficiari. 

• Amb caràcter excepcional i limitats a despeses de molt xicoteta quantia, es podrà 

admetre pagaments en metàl·lic sempre que s’acredite la data en què s’efectua el 

pagament i signatura del justificant de recepció del proveïdor. 

 

Els documents acreditatius del pagament, en correspondència amb les despeses 

subvencionables, han de fer constar de manera expressa: 

a) La data del pagament que ha de ser com a màxim la data límit de Justificació. 

b) La identificació del beneficiari del Pagament i de l’Ordenant d’aquest. 

c) Concepte en què s’ordena el pagament, amb remissió al número o números de factura 

al fet que correspon (si el document de pagament com a tal no fa referència a la/es 

factura/es, haurà d’anar acompanyat de la documentació complementària que permeta 

verificar la correspondència entre despesa i pagament). 

 

No s’acceptaran aquells documents de pagament que, malgrat ser conformes amb els 

requisits formals assenyalats anteriorment, no permeten identificar clarament les factures o 

justificants vinculats al projecte al qual corresponguen. 

En qualsevol cas, haurà de complir-se el que assenyala l’art. 7 de la Llei 7/2012, de 29 

d’octubre, modificada per Llei 11/2021 de 9 de juliol, de modificació de la normativa tributària 

i pressupostària i d’adequació de la normativa financera per a la intensificació de les actuacions 

en la prevenció i lluita contra el frau, sobre limitació dels pagaments en efectiu. 
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Haurà d’acreditar-se la realització del pagament material de les despeses més 

significatives i especialment les que superen la limitació de pagament en efectiu. Quan l’import 

de l’operació o despesa realitzada pel beneficiari en l’execució del projecte, supere aquest límit 

(1.000 €), no podrà realitzar-se en efectiu el pagament de l’operació, ni cap dels pagaments 

parcials si hi haguera. 

Es tindrà en compte que el pagament mitjançant talons al portador s’equipara a efectiu 

i per això es recomana no utilitzar aquest mitjà de pagament en cap situació. 

L’entitat beneficiària ha de conservar els justificants acreditatius de la realització del 

pagament material al proveïdor o prestador del servei, que si és el cas podran ser requerits per 

l’Administració. 

Si la verificació dels pagaments resulta negativa no s’admetrà la despesa, per aplicació 

de l’art. 31.2 de la LGS. 

 

4. Despeses de superior quantia (art. 31.3 LGS): quan l’import de la despesa subvencionable 

supere les quanties establides en la legislació de contractes, per al contracte menor (per a obres 

i serveis), el beneficiari haurà de sol·licitar com a mínim tres ofertes de diferents proveïdors, 

amb caràcter previ a la contractació del compromís per a l’obra, la prestació del servei o el 

lliurament del bé, llevat que per les seues especials característiques no existisca en el mercat 

prou nombre d’entitats que els produïsquen, presten o subministren o llevat que la despesa 

s’haguera realitzat amb anterioritat a la subvenció. 

L’elecció entre les ofertes presentades que hauran d’aportar-se en la justificació o, si és 

el cas, en la sol·licitud de subvenció, es realitzarà conforme a criteris d’eficiència i economia, 

havent de justificar-se l’elecció expressament en una memòria quan no recaiga en la proposta 

econòmica més avantatjosa.” 

Art. 10. Es modifica l’apartat 5 de la base vuitena: se substitueix la referència del primer 

paràgraf “Per a la Línia 1” per “Per a tots els programes”... 

 Així mateix l’apartat L que passa a enumerar-se H i es mantenen els apartats A, B, C i 

K. 

Els subapartats E, F, G, H canvien a la següent redacció. 

 

E- Despeses publicitàries i de propaganda. 

F- Despeses d’organització de reunions, conferències i actes o relatives a la 

realització de cursos inclosos el lloguer d’equips informàtics i audiovisuals. 

G- Despeses de quotes de connexió d’internet quan vagen lligades directament a 

l’activitat subvencionada (en cas contrari tindran la consideració de despeses 

indirectes com estableix el punt J d’aquest apartat). 

H- Despeses indirectes necessàries per a l’execució del projecte relatius a 

arrendaments de béns immobles, subministrament elèctric, telefonia, internet, 

despeses d’assessoria fiscal, laboral o comptable, quotes de subscripció a 

aplicacions informàtiques i neteja, que no podran excedir del 15% del cost 

executat. 

 

I s’afig un nou apartat (L): 

L- Despeses de transferències bancàries per a pagaments dels justificants de despesa. 

 

Es modifica l’apartat 6 de la base vuitena: 

S’elimina de l’apartat C la referència a “així com a persones vinculades fins al primer 

grau de parentiu, tant per consanguinitat com d’afinitat”. 

S’elimina l’apartat G. 

S’afig en l’apartat J: “excepte de les quals siguen justificades per la naturalesa de 

l’activitat subvencionada”. 

S’elimina l’apartat K. 
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S’afig un apartat nou (enumerat con a J). 

“J. Despeses de combustible, de manteniment o reparació de vehicles en substitució a 

les liquidacions de desplaçaments”. 

 

Art. 11. Es modifiquen els apartats 1.1 de la base novena. Se substitueix el “personal 

funcionari” per “personal competent”. 

Es modifica l’apartat 1.2 de la base novena: en l’apartat b) s’elimina la referència de “amb 

l’assistència dels tècnics corresponents”. 

En l’apartat c) se substitueix “el beneficiari” per l’entitat beneficiària. 

Es modifica l’últim paràgraf de l’apartat c) amb la següent redacció: 

“En cas d’empat en la puntuació obtinguda, tindrà preferència en l’ordre establit qui haja 

obtingut una puntuació més gran en l’apartat 2.1) del barem establit. Si persisteix l’empat 

s’aplicarà successivament el valor major obtingut en la resta de criteris establits en el  barem: 

2.2), 2.3), 2.4) i 1)”. 

Art. 12. Es modifica l’apartat 3.2 de la base novena que queda amb la següent redacció: 

“3.2. L’acord municipal que resol el procediment es notificarà d'acord amb el que prescriu l’art. 

40 i següents de la Llei 39/2015 PAC, en el lloc per ells indicats a aquest efecte”. 

Art. 13. Es modifica l’apartat 1 de la base desena que queda amb la següent redacció: 

“1. De conformitat amb el que disposa l’article 17.3.e) de la Llei General de Subvencions, les 

sol·licituds que complisquen els requisits establits en aquestes bases es valoraran i se 

seleccionaran tenint en compte els següents criteris objectius de valoració: 

BAREM: 

 

Criteri a valorar Puntuac. Manera d’acreditar els mèrits 

1) Mèrits de l’entitat Fins a 

20p 

 

Organització i 

funcionament de 

l’entitat 

 

 

1. Ser associació veïnal 
(5 p) 

 

2. Estar al corrent de les obligacions 

comptables i documentals de l’entitat 

(5 p) 
 

3. Inclusió de les dones en els òrgans 

de representació 

- 1/4 part – (1 p) 

- 1/3 part – (3 p) 

- Màxima puntuació 50% 

paritat (5 p) 

 

4. Assistència a jornades o cursos de 

formació en participació ciutadana i 

gestió associativa (10 últims anys) 

- 1 punt per curs fins a 5 punts 

 

 2. Certificat signat pel 

secretari/ària amb el vistiplau 

del representant legal que 

acredite l’aprovació en l’òrgan 

de govern (assemblea, etc.) del 

compte econòmic de l’últim 

exercici acompanyat d’un resum 

de la comptabilitat (es 

comprovarà d’ofici si es publica 

en la web de la GV / TEP – 

Transparència per a Entitats 

Privades ) 
3. Document acreditatiu de 

composició de l’òrgan de 

representació. Es comprova 

d’ofici al Registre Municipal 

d’Associacions 

 

 

4. Certificats d’assistència. O es 

comprovarà d’ofici si els cursos 

han sigut organitzats per l’àrea 

de Participació Ciutadana 

2) Mèrits del projecte Fins a 80  

2.1 Formulació - Justificació del projecte Fins - Projecte 
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tècnica 

 

(necessitats, problemes a resoldre i 

interés públic) 

Fins a 10 p. 

- Detall dels objectius i activitats 

Fins a 10 p. 

- Grau de coherència entre ells (són 

adequades les activitats per a 

aconseguir els objectius?) 

Fins a 5 p. 

-Incorporació de la perspectiva de 

gènere en la formulació i el 

desenvolupament del projecte. Fins a 

5 p. 

30 p 

 

2.2 

Característiques 

de les activitats 

 -Tallers formatius, seminaris i 

cursos, 

2 h - 10 p 

4 h - 15 p 

6 h - 20 p 

 

Trobades i jornades. Excursions 

1 dia - 10 p 

2 dies - 15 p 

 

Campanyes de sensibilització 

 

10 p 

 

Serveis d’atenció i altres anàlegs 

 

fins a 1 dies -10 p 

més de 10 dies - 15 p 

 

-Activitats d’oci i tallers creatius 

-1 dia 5 p 

- 3 dies 10 p 

- 1 mes 15 p 

 

2. Ús del valencià en les activitats a 

realitzar i la publicitat 

5 p 

 

Fins a 25 

p 

 

- Projecte 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2. Certificat expedit per la 

secretaria de l’associació en el 

qual s’indique aquesta 

circumstància 

 

 

 

 

 

2.3 Esforç 

pressupostari 

altres 

finançaments 

1. Harmonia pressupostària (grau 

d’idoneïtat de les despeses) 

Fins a 5 punts 

2. Aportació l’entitat 

Fins al 20% = 3 

Fins al 40% = 5 

 

3. Aportació dels participants 

Fins a 10% = 2 

Fins a 

**15p 

- Pressupost 
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Fins a 20% = 3 

Fins a 30% = 4 

Fins a 40% = 5 

2.4 Compromís 

organitzatiu 

 1. Personal i/o col·laboradors/es 

voluntaris/àries 
 

5 punts 

 

 

2. Cooperació altres entitats 

 

1 entitat = 2 

2 entitats = 5 

3 entitats = 10 

 

 

Fins a 15 

1. Projecte. Especificar nombre 

de persones voluntàries i 

funcions 

 

 

 

2. Documents o convenis que 

acrediten la col·laboració 

 

Art. 14. Es modifica la base onzena, que queda amb la següent redacció: 

“L’òrgan col·legiat que es constituirà com a Comissió de Valoració a l’efecte de l’emissió de 

l’Informe preceptiu establit en l’art. 22.1 LGS, en el qual es concrete el resultat de l’avaluació 

i que emetrà un informe de valoració, estarà composta per: 

 

Presidència: el/la tècnic/a de l’àrea de Participació Ciutadana 

Secretaria: l’administratiu/va de l’àrea de Participació Ciutadana 

Vocals: 

- 1 tècnic/a del departament de Serveis Socials 

- 1 tècnic/a de l’àrea d’Igualtat 

- 1 tècnic/a de l’àrea de Promoció Econòmica 

- 1 tècnic/a del departament d’Educació 

 

La persona que ostente la presidència de la Comissió de Valoració podrà convocar, a 

més, altres persones en funció de les característiques de les matèries a analitzar. Aquests 

assistiran a les reunions amb veu, però sense vot. 

En la seua condició d’òrgan col·legiat, la Comissió de Valoració es regirà pel que 

disposen els articles 15 i següents de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de Règim Jurídic del Sector 

Públic. 

Una vegada examinades les sol·licituds, la Comissió de Valoració emetrà un informe en 

el qual motivadament es concrete el resultat de l’avaluació efectuada, informe del qual donarà 

trasllat a l’òrgan instructor perquè se sotmeta a l’aprovació de l’òrgan competent.” 

Art. 15. Es modifica l’apartat 2a) de la base catorzena amb la següent redacció: 

“COMPLIMENT OBLIGACIONS TRANSPARÈNCIA: 

Per a les entitats privades que perceben durant un any la quantia de 5.000 € o més en ajudes i 

subvencions de qualsevol entitat pública i aquest import supose el 40% o més dels seus 

ingressos anuals. 

Aquestes quanties es refereixen a la suma de les ajudes o subvencions percebudes durant 

1 any natural (de l’1 de gener al 31 de desembre) de les administracions públiques. 

En cas que l’entitat beneficiària es trobe comprés en els supòsits de l’art. 3.b) de la Llei 

19/2013, de 9 de desembre, de Transparència, accés a la informació pública i bon govern, haurà 

d’adaptar-se a les obligacions de publicitat activa que li resulten aplicables, en els mateixos 

termes que els subjectes recollits en l’article 3 de l’esmentada llei i respectant la seua naturalesa 

privada i les finalitats que tenen reconegudes. 

El compliment d’aquestes obligacions es realitzarà per mitjà del portal web de l’entitat, 

o bé utilitzant els mitjans electrònics de l’organització, associació o agrupació a la qual puga 

pertànyer. També podran complir les seues obligacions a través del portal web que posa a la 
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seua disposició la Generalitat. (TEP - Transparència Entitats Privades - Generalitat Valenciana 

(gva.es) 

Les entitats recollides en l’apartat 1.b de l’art. 4 de la Llei 1/2022 hauran de publicar la 

informació a partir de l’any següent a aquell en el qual s’hagen superat els llindars establits, i 

haurà de mantindre’s publicada durant quatre anys naturals.” 

Art. 16. Es modifiquen els apartats 3, 4 i 7 de la base dissetena, que queda amb la 

següent redacció: 

“3. Formes de justificació de la subvenció. 

3.1. La justificació de la subvenció s’efectuarà per mitjà de la modalitat següent: 

 Compte justificatiu amb aportació de justificants de la despesa: 

1.1 Per a justificar les subvencions acordades, la persona beneficiària haurà de justificar 

l’aplicació a la finalitat per a la qual va ser concedida, per mitjà de la presentació en 

el termini establit del formulari degudament emplenat: 2a - Justificació de 

subvencions (general) acompanyat del formulari  

2b - Annex 6 - Memòria i liquidació econòmica de l’activitat disponible en la seu 

electrònica de l’Ajuntament de Sagunt (un per cadascun dels projectes 

subvencionats) i que integren els següents apartats: 

Part 1: Memòria d’actuació 

a) Memòria d’execució del projecte, en què s’avaluarà l’activitat subvencionada 

duta a terme segons el projecte íntegre aprovat i es detallaran les activitats 

efectivament realitzades i tots aquells aspectes que es detallen. 

b) La memòria d’execució haurà d’acompanyar-se amb una documentació gràfica 

amb fotografies o vídeo que mostren tota l’evolució del projecte. S’evitaran 

aquelles que no aporten cap informació útil per a acreditar la realització efectiva 

del projecte. 

c) Publicitat efectuada pels beneficiaris sobre el finançament públic del projecte. 

La publicitat serà específica de cada projecte subvencionat i haurà de 

mantindre’s durant el termini d’execució. S’hauran d’aportar proves i tots 

aquells materials editats que continga la publicitat dels finançadors, tal com 

s’estableix en la base 14.1g). La publicitat contindrà tota la informació oportuna 

(nom del projecte, any, logotip de l’Ajuntament i la llegenda “subvencionat per”) 

juntament amb la de l’entitat beneficiària i altres finançadors si fora el cas. 

Part 2: Memòria econòmica, que ha de contindre: 

d) Declaració sobre les fonts de finançament del projecte. 

e) Relació classificada de despeses. 

f) Les factures o documents de valor probatori, incorporats en la relació anterior i 

documents d’acreditació del pagament, si és el cas. 

g) Imputació de despeses entre els diferents finançadors del projecte, si és el cas. 

h) Desviacions esdevingudes en l’execució del projecte, si és el cas. 

i) Carta de reintegrament en el supòsit de sobrant de l’import de la subvenció 

(despeses no realitzades), així com els interessos que es deriven, si és el cas. 

 

Si és el cas, s’aportaran els següents annexos disponibles en secció de subvencions 

en www.sagunt.es i en la seu electrònica de l’Ajuntament de Sagunt: 

-Annex 3. Despeses de personal. 

-Annex 4. Model 1a- liquidació dietes i despeses de viatges. 

-Annex 5. Model 1b- Liquidació despeses de desplaçament en vehicle propi. 

L’àrea gestora podrà requerir una relació de participants per als casos d’activitats 

d’accés limitat o restringit així com l’acreditació del compliment de la publicitat prèvia a què 

es refereix el punt 2 c) de la base 14. 

 

4. Requisits dels justificants 

https://gvaoberta.gva.es/es/tep
https://gvaoberta.gva.es/es/tep
http://www.sagunt.es/
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Les factures o justificants de despesa i els seus corresponents justificants de pagament hauran 

de tindre els requisits establits en la normativa fiscal d’aplicació i en la “Guia de justificació de 

projectes subvencionats per l’Ajuntament de Sagunt” disponible en la secció de subvencions, 

beques i premis de www.sagunt.es. 

7. Impresos per a la rendició del compte justificatiu. 

Les entitats beneficiàries de les subvencions municipals hauran de complir les obligacions 

formals sobre l’obligació de justificar els fons concedits per mitjà dels formularis establits a 

aquest efecte per l’Ajuntament de Sagunt, disponibles en la seu electrònica i la pàgina web 

municipal (www.sagunt.es). 

Art. 17. Es modifica l’apartat 3 de la base dinovena, que queda amb la següent redacció: 

“3. Les classes de sancions i la seua graduació estan establides en els arts. 59 i 60 i següents de 

la LGS. 

La imposició de les sancions es realitzarà per mitjà d’expedient administratiu en què, en tot cas, 

es donarà audiència a la persona interessada abans de dictar-se l’acord corresponent, i serà 

tramitat d’acord amb el que disposa la Llei 39/2015 PAC”. 

Art. 18. Es modifica la base vintena, que queda amb la següent redacció: 

“S’aplicaran els següents criteris de graduació en els possibles incompliments de les condicions 

imposades amb motiu de la concessió de les subvencions: 

 

a) Quan l’incompliment del projecte subvencionat s’aproxime de manera significativa al 

compliment total i s’acredite per l’entitat beneficiària una actuació inequívocament tendent a la 

satisfacció dels seus compromisos, la quantitat a reintegrar estarà determinada, responent al 

criteri de proporcionalitat, pel número i/o grau d’incompliment de l’activitat objecte de 

subvenció, sense perjudici del qual disposa la base 18a.2. 

b) En tot cas, la graduació del possible incompliment de les condicions imposades amb motiu 

de la concessió de la subvenció es determinarà en funció de la voluntarietat en l’incompliment 

i del seu volum i importància.” 

Art. 19. La base vint-i-quatrena s’elimina. 

Art. 20. La disposició derogatòria única queda amb la següent redacció: 

“Queda derogada l’Ordenança reguladora de les bases específiques per a la concessió de 

subvencions en règim de concurrència competitiva en matèria de participació ciutadana, 

aprovada pel Ple d’aquest Ajuntament per acord núm. 11 de 29/03/2016”. 

Art. 21. La disposició transitòria única queda amb la següent redacció: 

“Les subvencions convocades i concedides amb anterioritat a l’entrada en vigor d’aquesta 

Ordenança es regiran per l’anterior de data 29/03/2016 i publicades al BOP de València núm. 

123 del 28/06/2016”. 

Art. 22. S’afig una disposició sobre l’entrada en vigor amb la següent redacció: 

Aquestes Bases tindran caràcter indefinit i mantindran la seua vigència fins a la seua 

modificació o derogació expressa. Entrarà en vigor una vegada es publiquen en el Butlletí 

Oficial de la Província i haja transcorregut el termini de 15 dies hàbils des de la recepció a 

què es refereix l’art. 65.2 en relació amb el 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de 

les Bases de Règim Local. 

 

6 EXPEDIENT 1335175K. APROVACIÓ PLA ESTRATÈGIC ZONAL DE 

SERVEIS SOCIALS DE L’AJUNTAMENT DE SAGUNT 

Els sistemes públics de serveis socials constitueixen un dels pilars de l’estat social i 

democràtic de dret sorgit a partir de l’aprovació de la Constitució en 1978, la qual atribueix en 

l’article 148.1.20 la competència exclusiva en matèria d’assistència social a les comunitats 

autònomes. La Comunitat Valenciana assumeix aquesta competència en 1982, per mitjà de 

l’article 31.24.a de l’Estatut d’autonomia. Per part seua, la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora 

de les bases del règim local, atorga a les entitats locals la competència en la prestació de serveis 

socials. En l’article 25.2.e es reconeix als municipis la competència en aquesta matèria, quan 
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indica, més concretament, que els correspon l’avaluació i la informació de situacions de 

necessitat social, així com l’atenció immediata a persones en situació o risc d’exclusió social. 

Així mateix, els municipis, d’acord amb l’article 26.1.c de l’esmentada llei, hauran d’exercir 

aquesta competència i proveir aquest servei quan compten amb una població superior a 20.000 

habitants. 

La Llei de serveis socials inclusius de la Comunitat Valenciana, Llei 3/2019, de 18 de 

febrer, té com a objectiu blindar els serveis socials declarant-los serveis públics essencials, en 

virtut del que es disposa en l’article 128.2 de la Constitució Espanyola, i d’interés general, 

construint el Sistema Públic Valencià de Serveis Socials. Aquest text normatiu pretén 

enquadrar-se en les denominades lleis de tercera generació de serveis socials, les quals es 

caracteritzen per assegurar la protecció jurisdiccional dels serveis socials, consolidant-los com 

el quart pilar de l’estat del benestar. 

L’objecte d’aquesta llei, establit en l’article 1, és configurar el marc jurídic d’actuació 

dels poders públics valencians en l’àmbit dels serveis socials, donat el seu caràcter d’interés 

general per a la Comunitat Valenciana, i, en concret, entre altres, estructurar, planificar i dotar 

de cobertura legal i organitzativa al Sistema Públic Valencià de Serveis Socials i a les seues 

prestacions garantides en l’àmbit de la Comunitat Valenciana, apartat b, art. 1. Desenvolupant 

en el Títol III, la planificació, ordenació i la intervenció del Sistema públic Valencià de Serveis 

Socials, i en concret, el capítol I, la Planificació. 

Aquesta planificació del Sistema Públic Valencià de Serveis Socials es desenvoluparà 

per mitjà de plans estratègics d’àmbit autonòmic i zonal, art. 42.3. 

Establint l’art. 47 que, “1. Els plans estratègics de caràcter zonal seran elaborats per les 

entitats locals que integren les zones bàsiques de serveis socials, i hauran de respectar els 

mecanismes de coordinació interadministrativa, les propostes i el contingut mínim del Pla 

estratègic de serveis socials de la Comunitat Valenciana. 2. Aquests plans contindran les 

estratègies zonals de serveis socials que es consideren oportunes en funció de les necessitats 

socials detectades en el seu àmbit territorial.” 

El municipi de Sagunt es constitueix com a Zona bàsica de Serveis Socials, de 

conformitat amb l’estructura territorial del Sistema Públic de Serveis Socials, capítol IV, títol I 

de la Llei 3/19, de 18 de febrer, desenvolupada pel Decret 34/2021, de 26 de febrer, de regulació 

del Mapa de Serveis Socials de la Comunitat Valenciana, que configura el Mapa com un 

instrument imprescindible de planificació i gestió del Sistema Públic de serveis socials. 

 I, per això, li correspon elaborar el seu Pla estratègic Zonal de Serveis Socials, que haurà 

de ser aprovat pel Ple de l’entitat local, prèvia validació de la direcció territorial competent en 

matèria de serveis socials, segons la disposició transitòria 5a del Decret 34/2021, de 26 de febrer. 

Quant al contingut de Pla estratègic zonal és l’establit en l’art. 44.2 de la Llei 3/2019, 

de 18 de febrer, per remissió de la DT.5 del Decret 34/2021, de 26 de febrer, i, així, recull el 

marc teòric i legislatiu; metodologia; diagnòstic (anàlisi sociodemogràfica, anàlisi PESTEL, 

anàlisi DAFO, propostes de millora); estructura organitzativa actual dels serveis socials 

municipals; objectiu general del pla; missió, visió i valors; línies estratègiques, objectius 

específics i actuacions; cronologia del pla criteris i metodologia d’avaluació, i conclusions. 

En l’elaboració del Pla estratègic zonal ha participat la Comissió tècnica organitzativa 

de Serveis Socials, de conformitat amb el que estableix l’art. 41 del Decret 38/2020, de 20 de 

març, del Consell, de coordinació i finançament de l’atenció primària de serveis socials, així 

com les persones professionals del Departament Municipal de Serveis Socials, tant d’Atenció 

Primària Bàsica com Específica, agrupades per Serveis. Així mateix, s’ha recaptat la 

participació de la Comissió informativa de Benestar Social, formada pels representants polítics, 

i del Consell de Benestar Social, format per entitats socials del municipi. 

De conformitat amb tot això, l’Ajuntament de Sagunt fa ús de les facultats que la Llei li 

confereix per a l’aprovació del Pla estratègic zonal de Serveis Socials de l’Ajuntament de 

Sagunt. 
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Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 20, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, Guillen, Berna, Herranz, 

Fuertes, Sampedro, Rovira i Montesinos. Abstencions: 5, senyors/es Muniesa, Bono, Sáez, Vila 

i López; per la qual cosa, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa de 

Benestar, el Ple de l’Ajuntament, per 20 vots a favor del PSOE, Compromís, IP, EU i Ciutadans 

i 5 abstencions del PP, VOX i Sr. López, ACORDA: 

 PRIMER: Aprovar inicialment el Pla estratègic zonal de Serveis Socials 2023-2026 de 

l’Ajuntament de Sagunt, que consta en l’expedient i es té ací per reproduït amb caràcter general. 

SEGON: Sotmetre a tràmit d’informació pública mitjançant la seua publicació en el 

Butlletí Oficial de la Província de València i audiència a les persones interessades per termini 

de 30 dies per a presentació de reclamacions i suggeriments. 

TERCER: Transcorregut el període d’informació pública i audiència a les persones 

interessades, en cas que es presenten reclamacions i suggeriments dins del termini, s’elevaran 

al Ple, per a la seua resolució i aprovació definitiva. En el cas que no s’haguera presentat cap 

reclamació o suggeriment, s’entendrà definitivament adoptat l’acord d’aprovació del Pla 

estratègic zonal de Serveis Socials de l’Ajuntament de Sagunt, fins llavors provisional, sempre 

que haja sigut validat per la Direcció Territorial competent en matèria de Serveis Socials. 

 

Se sotmet a votació la urgència dels assumptes de l’ordre del dia del punt 7 al 21 tots dos 

inclusivament, de conformitat amb el que s’estableix en l’art. 109.4 del Reglament d’Orgànic 

Municipal, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 25, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, Guillén, Berna, Herranz, 

Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; per la qual cosa, 

el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

Declarar la urgència dels assumptes i procedir-ne al debat. 

 

7 EXPEDIENT 1345768Y. PROPOSICIÓ DIVERSOS GRUPS POLÍTICS. DIA 

VUIT DE MARÇ 

Llegida la proposició política presentada per diversos Grups Municipals sense previ 

expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent: 

 “Han sigut molts els avanços aconseguits, però persisteixen les desigualtats, la 

discriminació i la violència a les dones pel fet de ser-ho, davant d’aquest fet no caben tebieses 

i no és comprensible ser neutrals. 

El Vuit de Març va ser proclamat el Dia Internacional pels Drets de la Dona per 

l’Organització de les Nacions Unides en 1975. Des de llavors, és un dia de celebració pels 

avanços que hem aconseguit al llarg de la història i de reivindicació pel qual ens queda per a 

aconseguir en matèria d’igualtat entre dones i homes en tots els àmbits de la vida. 

És indubtable que Espanya és referent en matèria d’igualtat, el nostre marc normatiu és 

exemple per a molts països que ens reconeixen la ferma defensa dels drets de les dones situant-

nos al capdavant en l’Índex Europeu d’Igualtat de gènere. 

Enguany ens convoca la necessitat d’afermar tots els avanços aconseguits deixant de 

costat el soroll que pretenen fer alguns sectors en sentir-se amenaçats en els seus privilegis 

adquirits en la societat masclista amb uns valors on el paper de la dona en general i al llarg de 

la història ha sigut ignorat i infravalorat. 

No hem d’oblidar els col·lectius vulnerables on les dones es troben en situacions de 

discriminació múltiple: per a ser dones i per a tindre una discapacitat, ser d’una raça o ètnia 

concreta, tindre una determinada edat o viure i treballar fora de les grans ciutats o nuclis de 

població. 
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En aquest sentit tenim en compte les dones del món rural i el seu paper fonamental en 

el desenvolupament d’actuacions relacionades amb la lluita contra la despoblació i el repte 

demogràfic. 

En l’aspecte laboral, veient les dades dels diferents indicadors com a treball a temps 

parcial, salarial, sectors productius, carrera professional, etc., les condicions de treball de les 

dones són pitjors que les dels homes, tenint poca presència en determinats sectors professionals 

i en càrrecs de direcció empresarial. 

Fins fa uns anys el pensament generalitzat era que la violència contra les dones era 

conseqüència d’actituds individuals i de l’àmbit privat. Gràcies als avanços conquistats i a la 

major visibilització i sensibilitat per part de la societat, s’ha aconseguit situar-la al centre de les 

preocupacions, amb categoria de problema social, amb l’obligació de donar resposta immediata 

des dels poders públics. Les violències de gènere constitueixen la cara més fosca de la 

desigualtat. 

Des de l’àmbit local hem de seguir amb el compromís de construir una societat 

igualitària, que garantisca els drets de totes les persones, així com la participació activa en la 

vida local. 

Aquests compromisos s’han de plasmar en el disseny i gestió d’unes polítiques locals 

que convertisquen a les nostres societats en motors de transformació. És per això que els 

governs locals reunits en la FEMP, convidem totes les Entitats Locals a adherir-se en aquesta 

Declaració i proposem: 

• Intensificar els esforços en el desenvolupament de polítiques encaminades a fomentar 

l’ocupació, l’apoderament i l’educació per a la igualtat d’oportunitats. 

• Incorporar la perspectiva de gènere en tota l’activitat local i establir una coordinació 

adequada entre les diverses àrees dels governs locals. Actualitzar els sistemes i protocols 

d’actuació en el desenvolupament de les polítiques d’igualtat en coordinació amb totes les 

entitats implicades. 

• Plantejar sistemes de recopilació de dades desagregades per a comprendre i abordar 

les desigualtats de gènere perquè, de la seua anàlisi, puguem oferir una resposta apropiada i 

eficaç. 

• Ampliar el sistema d’atenció a les víctimes de totes les formes de violència masclista 

contra les dones en el marc de les nostres competències, avançant en la millora dels sistemes 

de detecció precoç, situant en el centre de totes les mesures els drets de les víctimes i el seu 

apoderament, i atés el reconeixement al dret de reparació de les víctimes. 

• Sumar-nos i convidar a tota la ciutadania a participar en els actes organitzats amb motiu 

del 8M, així com aquelles accions i iniciatives que reivindiquen la igualtat i contra la violència 

contra les dones.” 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 24, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, Guillen, Berna, Herranz, 

Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez, Sampedro, Rovira, Montesinos i López. Vots en contra: 1, senyor 

Vila; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 24 vots a favor del PSOE, Compromís, IP, PP, 

EU, Ciutadans i Sr. López i 1 vot en contra de VOX, ACORDA: 

 Aprovar la proposició dalt transcrita que es té ací per reproduïda amb caràcter general. 

 

 En aquests moments s’absenta de la sessió la Sra. Antonino. 

 

8 EXPEDIENT 1345776J. PROPOSICIÓ GRUP MUNICIPAL PSOE. SUPORT 

ALS AFECTATS PEL TERRATRÉMOL DE TURQUIA I SÍRIA 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal del PSOE sense previ 

expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent: 
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 “El passat 6 de febrer Turquia i Síria van patir dos sismes de magnitud 7,8 i 7,5 en 

l’escala Ritcher amb epicentre a la ciutat de Gaziantep, l’àrea metropolitana de la qual té més 

de dos milions d’habitants. Tota la zona del sud de Turquia s’ha vist molt afectada, amb greus 

danys a ciutats com Diyarbakır, Adıyaman, Osmaniye, Malatya i Adana. 

En el cas de Síria, ciutats com Alep, Latakia i Hama són algunes de les principals 

afectades pel sisme. 

El terratrémol ha deixat milers de víctimes i ferits, moltes persones sense llar i ha 

col·lapsat les infraestructures de les ciutats, cosa que ha originat una situació especialment 

crítica que s’està veient agreujada per les baixes temperatures de l’hivern. 

La Unió Europea ha respost a la crida d’ajuda internacional realitzada per les autoritats 

turques activant el Mecanisme Europeu de Protecció Civil per a la coordinació de l’ajuda 

internacional dels estats membres. 

Espanya, en el marc de coordinació establit per la UE, ha mobilitzat efectius de la Unitat 

Militar d’Emergències (UME) i a l’Equip de Bombers de Resposta Immediata de la Comunitat 

de Madrid (Ericam), i ha enviat l’hospital de campanya de l’Equip START (Equip Tècnic 

Espanyol d’Ajuda i Resposta en Emergències) de l’Agència Espanyola de Cooperació al 

Desenvolupament per a ajudar a pal·liar les terribles conseqüències del terratrémol. 

La Federació Espanyola de Municipis i Províncies ha sigut cridada a participar en el 

grup de treball de cooperació, convocat per l’AECID, per a possibilitar una resposta ràpida i 

eficaç a la situació d’emergència, al costat de comunitats autònomes i ONG humanitàries. En 

la primera reunió, celebrada ahir, es va fer una anàlisi inicial de les conseqüències humanitàries 

del sisme, i es van plantejar els treballs de coordinació necessaris que de moment consisteixen 

fonamentalment en intervencions del personal en terreny de l’àmbit de la cooperació. 

La FEMP, com fa sempre en aquesta mena de situacions, s’ha posat a disposició i ha 

mostrat el seu suport en les mesures que, en coordinació amb l’AECID, es puguen anar 

adoptant, i la seua capacitat perquè la informació arribe a tot el territori del nostre país, per mitjà 

de les entitats locals, així com la seua implicació en les crides d’ajuda als governs locals que es 

puguen anar produint. La FEMP serà el canal d’informació directa als ajuntaments, diputacions, 

consells i capítols de totes les mesures que es puguen anar habilitant, per a facilitar la 

materialització de la solidaritat dels Governs Locals que sempre és present en aquesta mena de 

catàstrofes. 

La Federació Espanyola de Municipis i Províncies, en representació de les entitats locals 

espanyoles, acorda la següent proposta: 

1. Traslladem tota la nostra solidaritat i afecte a la població turca i siriana, i a totes les 

persones que s’hagen vist afectades pel sisme, i les fem extensives als residents al nostre país 

de totes dues nacionalitats. 

2. Ens sumem a les iniciatives d’ajuda en la població per a pal·liar les terribles 

conseqüències del terratrémol. 

3. Ens posem a la disposició del Govern d’Espanya, amb tots els nostres mitjans, per a 

col·laborar en qualsevol tipus d’actuació humanitària, en el marc del mecanisme d’ajuda activat 

per la Unió Europea.” 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: 1, senyora Antonino. Vots a favor: 24, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Quesada, Sotoca, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, Guillen, Berna, 

Herranz, Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; per la 

qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

 Aprovar la proposició dalt transcrita que es té ací per reproduïda amb caràcter general. 

 

 En aquests moments s’incorpora a la sessió la Sra. Antonino. 
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9 EXPEDIENT 1345779N. PROPOSICIÓ GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS. 

MILLORA DE CONNEXIONS FERROVIÀRIES 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal de Compromís sense previ 

expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent: 

“El transport públic, especialment el realitzat per via ferroviària, s’ha convertit en la 

principal alternativa sostenible per a realitzar viatges sense contribuir de manera excessiva a 

incrementar l’impacte del transport en les emissions de gasos d’efecte contaminant que es 

llancen a l’atmosfera. El tren ofereix als viatgers una alternativa ràpida, segura, còmoda i 

sostenible als viatges en vehicle privat i als mitjans de transport aeri. Aquestes característiques 

han fet del ferrocarril un dels mitjans de transport públic més ocupats per les ciutadanes i 

ciutadans a l’hora de realitzar els seus viatges de llarga, mitjana i curta distància. 

 No obstant això, aquesta realitat general, a la ciutat de Sagunt, una ciutat que compta 

amb una població d’uns 70 mil habitants, el servei de connexió del ferrocarril amb altres 

poblacions del País Valencià i de l’Estat espanyol, com per exemple Barcelona, Madrid o 

Sevilla deixa molt a desitjar. En funció de la població del nostre municipi i de les perspectives 

de creixement d’aquesta, fruit de les inversions industrials que es realitzaran i que sens dubte 

atrauran la població, trobem que cal corregir una situació que s’ha tornat insostenible. Que una 

població com Sagunt no tinga una connexió ferroviària directa amb altres ciutats del territori 

espanyol trobem que és una situació injusta que perjudica les possibilitats de creixement de la 

ciutat de Sagunt i els drets fonamentals del seu veïnat, com són el dret a la lliure mobilitat. 

Per a posar un parell d’exemples d’aquesta situació: dels 10 trens, de diferents 

modalitats, que ixen des de València amb direcció directa a Barcelona, només un d’ells fa 

parada a Sagunt i tarda al voltant de cinc hores a cobrir aquesta distància, fent pràcticament 

impossible tornar de manera directa des de Barcelona a Sagunt en un mateix dia. Amb aquesta 

circumstància es fa, per a les ciutadanes i ciutadans, obligatori i forçós passar nit a la capital 

catalana. Així mateix, si una saguntina volguera anar des de Sagunt a Sevilla, sense haver 

d’agafar primer un tren de rodalia a València per a emprendre el viatge cap a la capital Andalusa, 

es trobaria que cap tren cobreix aquest trajecte, a pesar que hi ha combois que eixint des de 

Barcelona passen per Sagunt de camí a Sevilla, però d’ells cap per a la nostra ciutat. De tot això 

es desprén que les possibilitats del veïnat de Sagunt per a desplaçar-se amb llibertat pel territori 

espanyol són prou limitades, havent d’invertir una quantitat de temps i diners completament 

exagerada a conseqüència que la població on viu, malgrat ser una de les més grans i importants 

del territori valencià, no té una connexió ferroviària a l’altura de la seua importància cultural, 

econòmica, política i social. Una situació que es tradueix en una falta de serveis important a la 

qual cal posar remei des dels poders públics. 

A més del greuge comparatiu per al veïnat de Sagunt, la mala connexió ferroviària de la 

ciutat amb la resta del territori limita, també, les possibilitats turístiques del nostre municipi a 

l’hora d’atraure visitants. Amb unes connexions tan dolentes, quan el tren és un dels principals 

mitjans de transport que empren les i els turistes per a desplaçar-se a les seues destinacions, 

Sagunt veu com els potencials visitants trien altres destinacions per a gaudir de les seues 

vacances i períodes de descans, precisament per no gaudir de bones connexions ferroviàries 

amb la resta de ciutats i pobles del país. Les males connexions ferroviàries ens estan fent perdre 

diners com a ciutadans de Sagunt i com a ciutat amb un potencial turístic per explotar. 

Per tot això, des del grup municipal de Compromís proposem al Ple aquesta moció amb 

l’objectiu d’arribar als següents acords respecte a la millora de les connexions ferroviàries del 

nostre municipi: 

ACORDS 

PRIMER. Reclamem al Ministeri de Transports, Mobilitat i Agenda Urbana, així com a 

les empreses RENFE i ADIF, que tot els trens de rodalia, mitjana o llarga distància, que passen 

per Sagunt paren a la ciutat i permeten l’entrada i baixada de viatgers per a anar a la destinació 

que corresponga en cada cas. 
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SEGON. Instar la Generalitat Valenciana a iniciar ja les inversions necessàries per a 

construir la línia de metrotram entre el Port de Sagunt, Sagunt i València que es va preveure per 

a l’any 2021 amb una inversió de 400 milions d’euros i dels quals hui dia encara no sabem res. 

TERCER. Donar trasllat del contingut d’aquesta moció a RENFE-ADIF, al Ministeri de 

Transport, Mobilitat i Agenda Urbana i a la Generalitat Valenciana.” 

 

 El Sr. Guillen presenta una esmena de substitució del punt SEGON, que diu: “Instar la 

Generalitat Valenciana a iniciar ja les inversions necessàries per a construir la línia de metrotram 

entre Sagunt, el Port de Sagunt i València, que es va preveure per a l’any 2021 amb una inversió 

de 400 milions d’euros i dels quals hui en dia encara no sabem res, o aquella que en el Pla 

Metropolità es decidisca”. Igualment presenta una altra esmena d’addició, amb el següent tenor: 

QUART: instar la Conselleria de Política Territorial, Obres Públiques i Mobilitat a la revisió 

del Pla de Mobilitat Metropolitana de València (PMOME) i del Pla d’Acció Territorial de 

València) PATEVAL), tenint en compte no sols els problemes actuals en la xarxa d’autobusos, 

sinó sobretot l’impacte poblacional que suposarà l’arribada de la Gigafactoria de Volkswagen 

al nostre municipi. 1. Estudiar la prolongació de la línia 3 de Metrovalencia des de Rafelbunyol 

fins al Port de Sagunt, amb parades a Parc Sagunt i Sagunt. 2. Incloure la prolongació de la línia 

de ferrocarril i el seu tren de Rodalia fins al Port de Sagunt tant en els plans esmentats, com en 

el Pla de Rodalia de la Generalitat Valenciana, en línia amb altres mocions i estudis ja realitzats.” 

 

 Totes dues esmenes són acceptades pel ponent. 

  

Sotmés l’assumpte degudament esmenat a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 25, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, Guillen, Berna, Herranz, 

Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; per la qual cosa, 

el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

PRIMER. Reclamem al Ministeri de Transports, Mobilitat i Agenda Urbana, així com a 

les empreses RENFE i ADIF, que tot els trens de rodalia, mitjana o llarga distància, que passen 

per Sagunt paren a la ciutat i permeten l’entrada i baixada de viatgers per a anar a la destinació 

que corresponga en cada cas. 

SEGON. Instar la Generalitat Valenciana a iniciar ja les inversions necessàries per a 

construir la línia de metrotram entre Sagunt, el Port de Sagunt i València que es va preveure per 

a l’any 2021 amb una inversió de 400 milions d’euros i dels quals hui dia encara no sabem res, 

o aquella que en el Pla Metropolità es decidisca. 

TERCER. Donar trasllat del contingut d’aquesta moció en RENFE-ADIF, al Ministeri 

de Transport, Mobilitat i Agenda Urbana i en la Generalitat Valenciana. 

QUART: Instar la Conselleria de Política Territorial, Obres Públiques i Mobilitat a la 

revisió del Pla de Mobilitat Metropolitana de València (PMOME) i del Pla d’Acció Territorial 

de València) PATEVAL), tenint en compte no sols els problemes actuals en la xarxa d’autobusos, 

sinó sobretot l’impacte poblacional que suposarà l’arribada de la Gigafactoria de Volkswagen 

al nostre municipi. 

 1. Estudiar la prolongació de la línia 3 de Metrovalència des de Rafelbunyol fins al Port 

de Sagunt, amb parades al Parc Sagunt i Sagunt. 

2. Incloure la prolongació de la línia de ferrocarril i el seu tren de Rodalia fins al Port 

de Sagunt tant en els plans esmentats, com en el Pla de Rodalia de la Generalitat Valenciana, 

en línia amb altres mocions i estudis ja realitzats. 

 

A les 18 hores i 38 minuts se suspén momentàniament la sessió per a permetre les 

intervencions del públic en aquest assumpte, en virtut del que es preveu en l’art. 123 del ROM. 

La sessió es reprén a les 18 hores i 45 minuts. 
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10 EXPEDIENT 1345786Y. PROPOSICIÓ GRUP MUNICIPAL IP. ACTUACIÓ 

CAMP DE FUTBOL MARE NOSTRUM 

Llegit el prec presentat pel Grup Municipal d’IP sense previ expedient administratiu, el 

tenor literal del qual és el següent: 

 “El 28 de gener de 2021 Iniciativa Portenya va presentar una moció en aquest mateix 

Ple sol·licitant la instal·lació de gespa artificial en el camp de futbol Sant Francesc de Borja 

on juga i entrena el CF Mare Nostrum, que a part de fomentar l’esport i la vida saludable 

entre els xiquets, transmeten valors de respecte, tolerància, amistat i fan una labor social molt 

important amb les famílies. 

 Ja avisàrem que les instal·lacions municipals en les quals aquest club desenvolupa la 

seua activitat no compleixen amb els requisits mínims per a practicar aquest esport i no han 

tingut més remei que tornar a iniciar una campanya per a aconseguir que l’Ajuntament de 

Sagunt pose d’una vegada les instal·lacions en condicions dignes sol·licitant la instal·lació, 

per enèsima vegada, de gespa artificial en el camp de futbol de Sant Francesc de Borja. 

 La decisió de l’Ajuntament d’instal·lar gespa natural, ometent els advertiments que 

se’ls va donar des del club i des d’Iniciativa Portenya durant el debat de la moció, es pot 

catalogar de desastrosa, ja que el que es va predir s’ha complit. El camp està impracticable, 

de manera que els xiquets s’han de desplaçar per a poder jugar i entrenar a més de tres 

quilòmetres al poliesportiu internuclis. Estem parlant de xiquets d’edats molt curtes. La gespa 

artificial, com tenen tots els camps del municipi, és la solució a tots aquests problemes. 

 Des d’Iniciativa Portenya hem tornat a visitar les instal·lacions i hem comprovat in 

situ que no compleix amb els mínims requisits per a practicar el futbol per la mala 

conservació del terreny de joc que no solament afecta al club, sinó també als equips rivals, 

amb el greu risc que es produïsquen algunes lesions com ja ha ocorregut amb els jugadors 

més xicotets del club. A part de la mala imatge que transmet el club per tindre aquestes 

instal·lacions que es poden catalogar de tercermundistes. 

 La tasca esportiva, cultural i social que realitza el club amb la població infantil i 

juvenil és exemplar, per la qual cosa considerem que és fonamental mantindre les 

instal·lacions en perfectes condicions per a la pràctica esportiva. 

 

 Per tot això, proposem al Ple adoptar el següent acord: 

 PRIMER: Instar l’Ajuntament de Sagunt a iniciar el projecte per a la instal·lació de 

gespa artificial en el camp de futbol de Sant Francesc de Borja. 

 SEGON: L’Ajuntament de Sagunt realitzarà les gestions oportunes per a generar la 

partida econòmica necessària per a executar el projecte d’instal·lació de la gespa artificial, o 

bé modificant els pressupostos, o bé mitjançant les oportunes modificacions extraordinàries 

de crèdit. ” 

 

Abans del debat, el Sr. Alcalde manifesta que en tractar-se d’un prec, independentment 

que puga generar debat, no es votarà. 

 

Durant el debat intervenen els següents regidors, els quals sol·liciten fer ús de la paraula 

i prèvia la seua autorització per part de l’Alcaldia: 

-En primer lloc intervé el Sr. Vila. Indica que el seu grup donarà suport al prec. És cert 

que és una iniciativa que porta temps plantejant el Grup Municipal IP, igual que VOX ha 

reivindicat la millora d’altres camps del municipi. S’ha dit que la col·locació de gespa natural 

no és per una qüestió econòmica; no obstant això, en una Comissió d’Esport es va arribar a dir 

que es va posar gespa natural perquè és més barat que l’artificial i fins i tot es va comparar amb 

els estadis de futbol professionals al que es va dir que aquests tenen un manteniment concorde 

a aqueixa gespa i que ací a nivell local dur a terme aquest manteniment és més costós que la 

gespa artificial, i encara que ara es pretenga camuflar que s’està fent per un tema econòmic, la 
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realitat és que la motivació sí que és una qüestió econòmica. La instal·lació de gespa artificial 

comporta beneficis i per això no entén per què s’ha instal·lat gespa natural. Ara el problema és 

que se li ha pagat a una empresa que ha instal·lat la gespa natural i com no ha complit amb el 

que havia de fer se li sol·licita que torne a plantar la gespa natural de nou i això tornarà a portar 

a la mateixa situació. 

-És el torn del Sr. Rovira. En primer lloc agraeix l’esforç del Club malgrat les 

circumstàncies. El Sr. Rovira ha pogut visitar el camp per a veure in situ tot el que hi està 

passant i és cert que el camp és impracticable per a jugar i entrenar. No obstant això té alguns 

dubtes, ja que hi ha un contracte amb una empresa que va executar malament uns treballs. Si 

no se li ha pagat a l’empresa hi ha dues vies, o bé rescindir el contracte per incompliment, si és 

possible, i de no poder rescindir-ho, l’empresa s’haurà d’encarregar de tornar dur a terme els 

treballs. Evidentment, ell mateix ha parlat amb els tècnics del departament d’esports, i la 

intenció va ser fer una bona inversió en el camp i per això van optar per la gespa natural, però 

no ha eixit bé. Si cal posar la gespa artificial, estaria d’acord. 

-Intervé en aquest moment el Sr. Timón, el qual indica que en les diferents comissions 

hi ha hagut converses sobre aquest tema. Malgrat l’explicació en la Comissió, el Sr. Herranz ja 

va informar que anaven a presentar la moció. No obstant això vol matisar algunes qüestions, ja 

que ell mateix i, molt menys, el seu Grup mai s’han manifestat en contra de la gespa artificial. 

És una qüestió merament tècnica. Quan s’escometen les intervencions i s’afronta la contractació 

amb una empresa per a prestar un servei un dels condicionants a tindre en compte no és només 

el cost, sinó a l’hora de valorar l’actuació, apel·lar a l’eficiència dels recursos municipals; per 

tant, aqueixes valoracions es fan en tot moment. Els tècnics, quan s’inicia la contractació estan 

al costat de l’empresa supervisant tots els treballs i que es complisquen els acords, només així 

ha sigut possible detectar els incompliments de l’empresa respecte al contracte. No es tracta de 

tirar la culpa a ningú, és que és la mateixa empresa la que fa els treballs, i si no els realitza 

d’acord amb els plecs del contracte, evidentment s’ha incomplit el contracte. Curiosament, en 

aquest cas, ha passat el mateix que amb la pista d’atletisme, es va haver de decidir instal·lar 

gespa en la pista central, es va decidir instal·lar gespa natural. No es tracta d’una opinió, des de 

la part política sempre se’ls ha demanat als tècnics i a l’empresa que hi haguera garanties 

absolutes que el que s’anava a fer quedara en condicions. La garantia d’aquesta empresa és que 

es tracta de la mateixa empresa que ha actuat, de manera formidable, en la pista d’atletisme, per 

les circumstàncies que siguen ací no ha actuat bé. El contracte està obert i no s’ha pagat ni un 

sol euro i evidentment fins que els treballs no finalitzen no es pot escometre el pagament del 

contracte, el desemborsament municipal fins al moment ha sigut zero. Una altra problemàtica 

és que dins d’aqueixos incompliments va haver-hi una deterioració de les instal·lacions ja que 

van trencar diverses boques de reg de les quals s’han de fer càrrec i per això el contracte 

continua obert. Mai s’han mostrat contraris a la gespa artificial, i quan es parlava d’aquest tema 

en la comissió informativa, quan es va parlar d’eficiència es va dir que si amb això hi havia 

garanties que amb aquesta actuació es deixava el camp en condicions i suposava menor cost 

que qualsevol actuació, s’havia de buscar l’eficiència econòmica però com amb qualsevol altra 

actuació. El criteri d’eficiència econòmica ha de ser present en totes les actuacions, però no sols 

aquest criteri, sinó que l’actuació resulte eficient en tots els sentits. Si el criteri tècnic haguera 

sigut instal·lar gespa artificial s’haguera fet costara el que costara. 

Vol matisar que en la moció s’ha indicat que es va presentar la moció en 2021 i va ser 

el 27 de gener de 2022. 

-Represa la paraula, el Sr. Herranz insisteix que es continua negant la gespa artificial al 

Club Mare Nostrum. S’està culpant els tècnics de l’Ajuntament, quina casualitat que la resta de 

clubs de futbol compten amb gespa artificial però en el Club Mare Nostrum els han posat la 

gespa natural. També tiren la culpa a l’empresa, però el Club ja va avisar que entenia que la 

gespa natural anava a ser un nyap. 
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D’altra banda, el Sr. Herran manifesta que el Sr. Rovira indica que ha estat en el camp, 

però vol veure la seua decisió a l’hora de votar. Insistiran que d’ací isca una proposta perquè el 

Club Mare Nostrum tinga gespa artificial. 

-En el segon torn intervé el Sr. Vila. Quan es parla d’eficiència econòmica o que isca 

més barat una gespa que un altre, s’està parlant del mateix. La gespa natural a llarg termini, ix 

més car que la gespa artificial. Si s’ha pagat o no el treball no és rellevant, al cap i a la fi hi ha 

un contracte i segurament caldrà pagar el treball. Quant a la referència que es fa als tècnics, 

aquests tindran molt a dir, però al cap i a la fi, els regidors i grups polítics poden donar la seua 

opinió i prendre una decisió i com a càrrecs públics les seues decisions tenen molta rellevància. 

El que sol·licita el Club és assenyat i es tracta d’oferir-li’l al més prompte possible. 

-Tanca el debat el Sr. Timón, i després d’un breu resum de les opcions i propostes que 

es van oferir al Club, presenta una esmena d’addició al punt PRIMER, que diu: “Instar 

l’Ajuntament de Sagunt a iniciar el projecte per a la instal·lació de gespa artificial al camp de 

futbol de Sant Francesc de Borja, en el cas que el projecte de ressembrada que es posarà en 

marxa no deixe el camp en condicions adequades per a la pràctica del futbol”. 

 

 Esmena que és acceptada pel ponent. 

 

Sotmés el prec degudament esmenat a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 25, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, Guillen, Berna, Herranz, 

Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; per la qual cosa, 

el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

PRIMER: Instar l’Ajuntament de Sagunt a iniciar el projecte per a la instal·lació de 

gespa artificial al camp de futbol de Sant Francesc de Borja, en el cas que el projecte de 

ressembrada que es posarà en marxa no deixe el camp en condicions adequades per a la pràctica 

del futbol. 

SEGON: L’Ajuntament de Sagunt realitzarà les gestions oportunes per a generar la 

partida econòmica necessària per a executar el projecte d’instal·lació de la gespa artificial, o bé 

modificant els pressupostos, o bé mitjançant les oportunes modificacions extraordinàries de 

crèdit. 

 

A les 19 hores i 15 minuts se suspén momentàniament la sessió per a permetre les 

intervencions del públic assistent a la sessió, en virtut del que preveu l’art. 124 del ROM i vigent 

Carta de Participació Ciutadana de Sagunt. 

La sessió es reprén a les 20 hores i 10 minuts. 

 

De conformitat amb l’art. 90.3 del ROM, que diu: “Quan diversos assumptes guarden 

relació entre si mateixos, podran debatre’s conjuntament si així ho decideix l’alcalde, sentida la 

Junta de Portaveus, si bé la votació de cadascun d’ells haurà de dur-se a terme per separat”, es 

procedeix al debat conjunt dels punts 11, 12 i 15. 

 

11 EXPEDIENT 1345787Z. PROPOSICIÓ GRUP MUNICIPAL IP. REUNIÓ AMB 

LA DIRECTORA DE LA DIRECCIÓ GENERAL DE LA COSTA 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal d’IP, sense previ expedient 

administratiu, el tenor literal del qual és el següent: 

 “En l’actualitat hi ha diversos fronts oberts entre la demarcació de Costes i 

l’Ajuntament de Sagunt, amb totes les platges del terme municipal, afectades negativament 

per diverses actuacions desenvolupades per costes. S’ha escrit molt últimament sobre aquests 

assumptes, per la qual cosa farem una breu ressenya. 
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 Malgrat els advertiments de les conseqüències que aqueixa actuació produiria a les 

platges situades més al sud, Costes va fer cas omís i va escometre la construcció dels espigons 

a Almenara. Els resultats són visibles a Corint, Malva-rosa, Almardà i també a la platja dels 

nostres veïns de Canet d’en Berenguer. 

 Des de Costes es va prometre un projecte per a regenerar les platges afectades, que 

inclou un transvasament de més d’un milió de m³ d’arena procedent de Cullera, per la qual 

cosa requereix d’una Declaració d’Impacte Ambiental (DIA), la qual cosa retardarà 

l’execució d’aqueix projecte. Tant els ajuntaments afectats, com les entitats veïnals hem 

manifestat la urgència de les actuacions, perquè la regressió a les platges esmentades és més 

que palpable. 

 Un altre front que s’ha tornat a reobrir és la partió del Malecó a la platja del Port 

Sagunt. En aquest sentit totes les forces polítiques hem mostrat el nostre rebuig a aqueixa 

partió que ja va ser anul·lat pels tribunals en el primer intent de costes. A més des de la 

demarcació de costes, s’estudiarà l’abast dels temporals que s’han produït en els últims anys, 

per a redefinir la zona de domini marítim terrestre, triant per a això deu platges, entre les 

quals es troba la platja del Port Sagunt. 

 De moment estan obertes diverses línies de defensa contra aquestes actuacions de 

costes, des de les mobilitzacions veïnals i municipals, fins a les accions per la via jurídica i 

administrativa. No obstant això, des d’Iniciativa Portenya trobem a faltar l’acció política per 

a arribar a les més altes instàncies, per la qual cosa entenem que cal intentar obrir una línia 

directa de diàleg en la qual participen tant els representants de les formacions polítiques, com 

les entitats veïnals que representen als ciutadans mes afectats per les actuacions de costes. 

 

 Per tant, traslladem la següent proposta al Ple de l’Ajuntament de Sagunt: 

 

 1. L’Ajuntament de Sagunt sol·licitarà de manera urgent una reunió amb la directora general 

de la Costa i la Mar, Sra. María Oñoro Valenciano. 

 

 2. En aqueixa reunió participaran, si pot ser, l’alcalde de Sagunt, els portaveus dels grups 

polítics amb representació en el Ple de l’Ajuntament i les entitats veïnals representatives de 

les platges afectades. 

 

 3. El present acord serà traslladat a l’Ajuntament de Canet d’en Berenguer per si consideren 

oportú que el seu alcalde, Pere Joan Antoni Jordá, participe en aquesta trobada.” 

  

Abans del debat, el Sr. Alcalde manifesta que en tractar-se d’un prec, independentment 

que puga generar debat, no es votarà. 

  

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 25, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, Guillen, Berna, Herranz, 

Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; per la qual cosa, 

el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

 Aprovar el prec dalt transcrit que es té ací per reproduït amb caràcter general. 

 

12 EXPEDIENT 1345791E. PROPOSICIÓ GRUP MUNICIPAL PP. EMPRENDRE 

ACCIONS LEGALS CONTRA COSTES 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal del PP, sense previ 

expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent:   

“Fa deu mesos el ple de l’Ajuntament aprovava una moció a proposta del Partit Popular 

en la qual es denunciava que l’actuació aïllada, sense visió de conjunt de l’execució d’espigons 
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a la platja d’Almenara, no anava a frenar els problemes que en el nostre tram de costa de les 

platges d’Almardà, Corint i Malva-rosa ja s’estaven produint, sinó que els anaven a agreujar. 

Aqueixa falta de perspectiva global generà, ha generat i genera problemes de regressió 

en tota la nostra costa que es veuen empitjorats de manera significativa després de cada 

temporal. 

 N’hi ha prou amb comparar dues imatges per a comprendre fins a quin punt s’està 

agreujant la situació. 

     
  FA 10 MESOS    ACTUALITAT 

 

 

   
  FA 10 MESOS    ACTUALITAT 

La situació actual és conseqüència de la inacció del Govern d’Espanya, que des que 

s’aprovara la moció no ha dut a terme cap de les accions compromeses que s’exigien i ni tan 

sols ha accedit a mantindre la reunió que es va sol·licitar amb la ministra per a la Transició 

Ecològica i repte demogràfic davant de la gravetat de la situació. 

Aquest desdeny palpable de l’Administració General de l’Estat ha suposat que els 

ajuntaments afectats, com el nostre, s’hagen vist exigits a haver d’encarregar estudis tècnics 

limitats als seus termes municipals amb l’esforç econòmic que això suposa i que demostra que 

l’alarma que genera l’efecte de la regressió preocupa cada vegada en major mesura als ciutadans 

davant de la inacció del Ministeri, i que ha suposat mobilitzacions i integrar-se com a associació 

veïnal en la plataforma SOM MEDITERRÀNIA en defensa de la nostra costa. 

La responsabilitat de l’Estat és tant per l’aprovació d’un projecte de forma tan imprudent 

del qual ha derivat la greu degeneració i erosió de les platges del nord de Sagunt, com per la 

irregular execució d’aquest projecte produint un temerari atac a les dunes protegides per la 

Xarxa Natura 2000 i la imprudent retirada de graves i arenes deixant les platges amb reduïda 

extensió i rebaixant el volum de les platges del Nord de Sagunt, i abandonant la zona a la mercè 

dels temporals. 

Els informes i els fets venen a acreditar les causes de la regressió de les platges i els 

perjudicis a nivell econòmic, social, turístic i ambiental que pateix el municipi a causa de 

l’erosió de la platja i la falta d’actuacions de les administracions estatals, es va acordar que 
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havien de servir de suport per a preparar les accions jurídiques contra els organismes 

competents de Costes davant de l’abandó al qual ens sotmet davant de la nociva intervenció 

realitzada a les platges d’Almardà, Corint i Malva-rosa. 

Després de quasi un any sense que Costes pose cap solució, els representants dels veïns 

han fet arribar a l’Ajuntament els elements justificatius necessaris per a preparar una acció 

judicial contra la Direcció General de la Costa i la Mar, del Ministeri per a la Transició 

Ecològica per la seua actuació a les platges del nord del municipi, ja que són els responsables 

de la reparació en ser els causants del dany. 

Tots, fets constatats, que han de servir de suport per a preparar i emprendre les accions 

jurídiques en els ordres que corresponguen contra els organismes competents de Costes davant 

de la nociva intervenció i l’abandó al qual ens sotmet. 

 L’actual situació posa en clar perill l’ús i gaudi de les platges d’Almardà, Corint i Malva-

rosa, fins i tot enfront de temporals de menor intensitat i, malgrat això, no s’ha previst cap 

inversió per a la seua ràpida i adequada recuperació. 

 Després del recent temporal veiem com Costes actua amb celeritat a reparar els danys 

causats a Almenara, mentre que les nostres platges tornen a patir l’abandó i fa un pas més en la 

degradació que venen patint. 

Per tot això, el Grup Popular proposa al Ple l’adopció de les següents: 

ACORDS 

Primer. Reiterar i exigir el compliment dels acords adoptats pel Ple de la corporació de 

data 28 d’abril de 2022. 

Primer. Instar el govern local a sol·licitar una reunió dels grups amb representació 

municipal i de les AAVV les platges d’Almardà, Corint i Malva-rosa amb la vicepresidenta 

tercera del Govern d’Espanya, i ministra per a la Transició Ecològica i repte demogràfic, per 

a transmetre-li de primera mà la situació insostenible que viuen les platges de la localitat i 

reclamar solucions d’emergència a la forta regressió de la nostra costa de cara a la temporada 

estival i en cerca d’una solució definitiva. 

Segon. Instar la Demarcació de Costes de València a realitzar actuacions urgents a les 

platges d’Almardà, Corint i Malva-rosa que garantisquen un bany segur i accessible aquest 

imminent estiu i la protecció del cordó dunar danyat per l’actuació de la demarcació de costes 

de Castelló. 

Tercer. Que de forma simultània, per part dels serveis jurídics municipals, s’estudie, 

emprendre accions legals contra Costes per la intervenció indeguda que ha comportat una 

accelerada regressió de les nostres platges en quedar acreditat les causes d’aquesta 

deterioració. 

Quart. Instar la Demarcació de Costes de València i el Ministeri per a la Transició 

Ecològica i el Repte Demogràfic a accelerar al màxim el procés aprovació del projecte de 

"REGENERACIÓ DE LES PLATGES DE CANET, ALMARDÀ, CORINT I MALVA-ROSA DELS 

TERMES MUNICIPALS DE CANET D’EN BERENGUER I SAGUNT (VALÈNCIA)”, exigint la 

seua licitació en el menor temps possible. 

Cinqué. Traslladar el present acord al Ministeri per a la Transició Ecològica i repte 

demogràfic, a la Demarcació de Costes a València i a la Delegació de Govern.” 

   Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 25, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, Guillen, Berna, Herranz, 

Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; per la qual cosa, 

el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

 

 Aprovar la proposició dalt transcrita que es té ací per reproduïda amb caràcter general. 
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15 EXPEDIENT 1345799Q. PROPOSICIÓ GRUP MUNICIPAL EU. SOL·LICITUD 

D’ANUL·LACIÓ PARTIÓ DEL MALECÓ  

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal d’EU, sense previ 

expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent:   

 “El passat 10 de febrer de 2023 es va publicar, en el Butlletí Oficial de l’Estat, l’anunci 

de notificació de 8 de febrer de 2023 en procediment de partió, aprovat per l’O.M. de 8 de febrer 

de 2023, en un tram de costa d’uns 400 metres de longitud, al nord del port de Sagunt, en el 

front de la finca registral 37.075, inscrita en el Tom 1735, Llibre 383, Foli 27, en el Registre de 

la Propietat núm. 1 de Sagunt, al terme municipal de Sagunt (València). ES01/19/46/0001. 

Aquesta partió promoguda pel Ministeri per a la Transició Ecològica i Repte 

Demogràfic suposa, una vegada més, l’intent d’excloure del Domini Públic Marítim Terrestre 

els més de 60.000 m² situats en els terrenys coneguts com el Malecó de Menera. Aquest gran 

espai sense edificar i que està en primera línia de platja es va generar en gran part després de la 

construcció de l’embarcador del Port de Sagunt a principis del segle XX, autoritzat a la 

Companyia Minera de Sierra Menera l’any 1902. Ara, aqueixos terrenys estan amenaçats per 

la proposta del Ministeri per a la Transició Ecològica d’efectuar una partió i excloure’ls del 

Domini Públic Marítim Terrestre. 

Després de diversos processos judicials, i en un canvi inexplicable de 180 graus, el 

Ministeri de Medi Ambient inicia l’expedient de partió d’aquests terrenys l’any 2012. Això es 

va produir sense cap mena d’informe tècnic i vulnerant absolutament la Llei i el Reglament de 

Costes. Afortunadament i després de molt de temps de litigi l’Ajuntament va aconseguir frenar 

aquesta barbaritat. La sentència de l’Audiència Nacional de 2018 era molt clara, la partió 

d’aquests terrenys es va fer “sense haver efectuat cap anàlisi, estudi o informe previ sobre les 

característiques naturals d’aquest” i, per això, va declarar la resolució ministerial que va 

aprovar la partió “nul·la per la seua disconformitat a Dret”. 

Malgrat que la sentència de l’Audiència Nacional no obligava a repetir el procediment 

de partió, per Resolució de la Direcció General de la Costa i la Mar de data 22 de març de 2020, 

es va autoritzar la Demarcació de Costes a València perquè duguera a terme, d’ofici, el 

procediment de partió que va ser iniciat de nou el 15 de febrer de 2021. 

Durant tot el procediment, l’Ajuntament de Sagunt a més de col·lectius socials de la 

ciutat van presentar sengles al·legacions per a evitar aquesta partió i reclamant que aqueix espai 

siga un espai verd i d’ús públic per a tota la ciutadania. Totes les al·legacions han sigut 

desestimades per part del Ministeri que proposa exactament la mateixa partió que va anul·lar 

l’Audiència Nacional en 2018. 

El 21 d’abril d’aqueix mateix any, l’Ajuntament de Sagunt va aprovar, amb un gran 

consens el manifest promogut per Acció Ecologista Agró i la Federació Veïnal de Sagunt “per 

un Malecó Públic i Verd”. 

 

ACORDS 

 

1. Instar la ministra per a la Transició Ecològica i el Repte Demogràfic a l’anul·lació de 

l’expedient de partió dels béns de domini públic marítim-terrestre en un tram de costa 

d’uns 400 metres de longitud, al nord del Port de Sagunt, en el front de la finca registral 

37.075, inscrita en el tom 1735, llibre 383, foli 27, en el Registre de la Propietat número 

1 de Sagunt, en el terme municipal de Sagunt i a la recuperació d’aquests terrenys situats 

en Domini Públic Marítim Terrestre. 

 

2. L’Ajuntament de Sagunt secundarà totes les accions que es promoguen per les 

organitzacions socials en defensa del Malecó com a espai públic i verd integrat dins del 

DPMT. 
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3. Instar la Demarcació de Costes a València i al Ministeri per a la Transició Ecològica i 

Repte Demogràfic al fet que, en virtut de les competències de l’Administració de l’Estat 

recollides en la Llei 22/1988, de 28 de juliol, de Costes, es procedisca, a l’elaboració i 

execució d’un projecte de protecció, regeneració, defensa, conservació i ús del domini 

públic marítim-terrestre en aquests terrenys. Que aquest projecte s’elabore juntament 

amb la resta de les administracions implicades i que tinga com a prioritats l’ús públic i 

la seua regeneració com a espai natural. 

 

4. Donar trasllat del present acord a: 

- Ministra per a la Transició Ecològica i Repte Demogràfic 

- Demarcació de Costes a València 

- Grups parlamentaris de les Corts Valencianes 

- Grups parlamentaris del Congrés dels Diputats 

- Comissió per a la Transició Ecològica i Repte Demogràfic del Congrés dels 

Diputats” 

   

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 22, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, Guillen, Berna, Herranz, 

Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez, Sampedro i Rovira. Abstencions: 3, senyors/es Montesinos, Vila 

i López; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 22 vots a favor del PSOE, Compromís, IP, 

PP i EU i 3 abstencions de Ciutadans, VOX i Sr. López, ACORDA: 

 Aprovar la proposició dalt transcrita que es té ací per reproduïda amb caràcter general. 

 

13 EXPEDIENT 1345792F. PROPOSICIÓ GRUP MUNICIPAL PP. ELIMINACIÓ 

CITA PRÈVIA AJUNTAMENT EN ATENCIÓ AL CIUTADÀ 

Llegit el prec presentat pel Grup Municipal del PP, sense previ expedient administratiu, 

el tenor literal del qual és el següent:   

 “La limitació d’aforaments i l’obligatorietat de cita prèvia per a l’atenció ciutadana va 

ser una de les moltes conseqüències de la pandèmia per a intentar limitar els efectes dels 

contagis. 

A principis del mes de febrer l’Estat donava a conéixer la decisió d’anul·lar una de les 

últimes mesures que encara estaven en vigor i eliminava l’obligació de les màscares en el 

transport públic a conseqüència del descens dels casos COVID i dels contagis. 

La volta a la normalitat anterior a la pandèmia va fent els seus passos i el manteniment 

de limitacions es tornen, en determinats casos, mancats de justificació. 

En l’actualitat l’Ajuntament manté l’obligatorietat de la cita prèvia en els serveis 

d’atenció al ciutadà (SAIC), com a manera de limitar l’aforament i l’accés dels veïns a 

l’administració. 

Són nombroses la queixes dels ciutadans que en l’actualitat veuen com per a realitzar la 

mes mínima gestió davant l’administració local, per simple que siga, se’ls assenyala cita per a 

dins de dues setmanes o més. 

És moment de donar resposta a aquesta situació i prendre exemple d’altres 

administracions que han eliminat aquesta obligatorietat com a manera de donar resposta a les 

nombroses queixes plantejades en aquest sentit pels ciutadans. 

La situació excepcional per la qual es van prendre infinitat de decisions en el marc de 

les mesures anticovid, han anat decaient al mateix pas que la situació sanitària ha anat 

recuperant la normalitat. 

L’obligatorietat de la cita prèvia per a accedir als serveis i a l’atenció a la ciutadania es 

va establir en el consistori amb motiu de la pandèmia, amb l’objectiu de garantir la salut pública 

i reduir, en la mesura del possible, els casos de contagis en tindre controlats els aforaments. 
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Hui la situació ha canviat, i són molts els veïns que no tenen una altra manera de 

relacionar-se amb l’administració que de manera presencial i no pot ser que aquest dret es veja 

llastrat en el temps per un condicionant que ha desaparegut. 

Cal recuperar la normalitat i prestar el servei d’atenció als veïns sense l’obligatorietat 

de cita prèvia per a salvaguardar els seus drets ja que necessiten fer ús dels serveis municipals. 

Aquest és el moment de donar-li compliment perquè la situació sanitària ha anat recuperant la 

normalitat. 

Per tot l’exposat el Grup Popular proposa al Ple l’adopció de les següents: 

 ACORDS 

 Primer. Instar l’equip de govern a eliminar l’obligatorietat de sol·licitar cita prèvia per 

a accedir als serveis d’atenció a la ciutadana de l’Ajuntament.” 

   

Abans del debat, el Sr. Alcalde manifesta que en tractar-se d’un prec, independentment 

que puga generar debat, no es votarà. 

 

Durant el debat intervenen els següents regidors els qui sol·liciten fer ús de la paraula i 

prèvia la seua autorització per part de l’Alcaldia: 

-Intervé en primer lloc el Sr. Tarazona. Indica que aquesta administració pública i 

sobretot en època de pandèmia, des del SAIC es va prestar un servei a tota la població ja que es 

van obrir les portes perquè totes aquelles persones que així ho van sol·licitar pogueren demanar 

el seu certificat digital per a realitzar electrònicament qualsevol tràmit administratiu. 

Independentment de la situació per la qual es va passar amb la pandèmia, consultat amb els 

tècnics, la cita prèvia ve d’abans de la pandèmia, concretament des de l’any 2019 que es va 

apostar per aquest sistema per a la racionalització i utilització de sistemes de la cita prèvia. 

Conseqüència tot això d’una decisió presa en la Comissió de l’Administració electrònica, on 

diferents tècnics de l’Ajuntament, tant de la part de Secretaria, d’Arxius i Biblioteques, del 

SAIC, d’Informàtica, etc., van avalar aquesta decisió. Actualment en cas d’urgència i motius 

puntuals s’atén a través del que es diu tiquets virtuals. Manifesta que està d’acord que s’òbriga 

la cita prèvia presencial i estan a l’espera d’una aplicació de serveis de cita prèvia i gestió 

d’esperes que està a punt de licitar-se per a tindre un control en l’accés i el control dels tiquets 

diaris que es poden atendre presencialment. Estan d’acord en aqueixa regulació de la cita prèvia 

presencial i per aqueix motiu vol presentar una esmena per a aclarir que estan en la mateixa 

línia i que es tinguen en compte els estudis tècnics de l’Ajuntament i llig l’esmena que diu 

“instar l’Equip de Govern que utilitze un sistema mixt que es puga oferir el doble servei 

d’atenció sense cita prèvia mitjançant regulació diària i alternativament mantindre la cita prèvia 

per a la racionalització del servei d’acord amb els estudis i els informes tècnics.” 

-El Sr. Muniesa tanca el debat. Manifesta que l’esperit de la moció no és parlar d’un 

sistema mixt. L’exemple i el que està passant i així ho ha pogut comprovar personalment, és 

que a l’hora d’agafar cita presencial per a presentar una instància, si s’acudeix al SAIC hi ha un 

display que diu “altres tràmits” o “confirmar cita”. A l’hora d’agafar número per a cita 

presencial, el número que s’assigna no apareix en pantalla en cap moment, ell mateix va 

sol·licitar cita el 13 de febrer i hui dia està esperant que li donen torn. Si es pretén agafar cita 

prèvia a través de la pàgina web per exemple, ell ho va intentar el dia 23 de febrer, l’aplicació 

deia que aqueix mateix dia tenia buit però en clicar el dia 23 no li va donar cita. En provar amb 

un altre dia i seleccionar un altre dia estan totes les cites bloquejades. No es pot decidir quin dia 

es vol sol·licitar la cita. També va fer la prova al Port i succeeix el mateix. Per això insisteix 

que aqueix sistema no funciona i és més senzill el que en la moció s’està proposant, que és anar 

al SAIC agafar torn, esperar, presentar la documentació i poder fer el tràmit oportú. Ara si un 

ciutadà es persona sense cita, li donen una cita que pot ser a 15 dies de vista. Per això no accepta 

l’esmena del Sr. Tarazona, perquè suposa quedar-se com estan ara. No tothom té signatura 

digital ni ordinador a casa ni accés a internet, hi ha molta gent que el que vol i necessita és 

acudir presencialment a realitzar un tràmit. Aqueixa obligatorietat de cita prèvia s’ha d’eliminar 
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i deixar el servei tal qual estava abans. No diu que no s’haja d’apostar per l’administració 

electrònica, el que sol·licita és eliminar l’obligatorietat d’haver de demanar cita prèvia. Per això 

sol·licita que s’accepte tal qual està redactada la petició. 

-El Sr. Tarassona simplement intervé per a manifestar que retira l’esmena. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 25, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, Guillen, Berna, Herranz, 

Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; per la qual cosa, 

el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

 Aprovar el prec dalt transcrit que es té ací per reproduït amb caràcter general. 

 

 En aquests moments s’absenta de la sessió la Sra. Fuertes. 

 

14 EXPEDIENT 1345795K. PROPOSICIÓ GRUP MUNICIPAL EU. GESTIÓ 

PÚBLICA DONES VÍCTIMES VIOLÈNCIA DE GÈNERE 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal d’EU, sense previ 

expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent:   

 “El passat 27 d’octubre de 2022, el Ple de l’Ajuntament de Sagunt va acordar, per 

unanimitat, una declaració en suport a l’Àrea d’Igualtat sol·licitant a la Generalitat Valenciana 

la modificació de la normativa en matèria de violència de gènere i masclista, establint la 

competència en aquesta matèria per part de les entitats locals, en el marc legislatiu en matèria 

d’igualtat i violència de gènere. 

Des de 2004, any en què es va crear l’Àrea de la Dona amb personal i pressupost propis 

separada de l’estructura del Departament de Serveis Socials, s’ha treballat sense descans per la 

implementació de polítiques públiques d’Igualtat per a fer de la nostra ciutat més igualitària i 

lliure de violències masclistes. Un enorme treball que, no sols ha rebut diferents premis i 

reconeixements, sinó que el més important, ha ajudat a milers de dones de la nostra ciutat en 

els quasi 20 anys que té el Departament. 

Sagunt ha sigut i continua sent un referent en atenció integral a dones víctimes de 

violència masclista i les seues filles i fills. Un treball des de la proximitat que suposa 

l’administració local i des d’una perspectiva global i transversal en tots els departaments 

municipals. 

Amb la Llei 7/2021, de 29 de desembre, de mesures fiscals, de gestió administrativa i 

financera i d’organització de la Generalitat 2022 es modifiquen, entre altres, els articles 28 i 29 

de la Llei de serveis socials inclusius de la Comunitat Valenciana eliminant les competències 

municipals en matèria de violència de gènere i masclista perquè siguen assumides per la GVA. 

Els responsables de la modificació de la llei semblen desconéixer com la nostra ciutat i 

altres de llarg a llarg de la Comunitat Valenciana, treballen dia rere dia amb dones, 

acompanyant-les i assessorant-les en la presa de decisions, fent un treball d’intervenció integral 

gràcies a les professionals de les quals disposa l’Àrea d’Igualtat.   

Però no sols parlem d’una retirada de les competències municipals en matèria de 

violència de gènere. Per si això no fora poc, Sagunt depén del “Centre Dona Rural de Sogorb” 

que, a més d’estar a més de 30 km de la nostra ciutat és gestionat per una empresa privada 

dependent de la Conselleria. 

A pesar que el Departament d’Igualtat continua fent el seu treball dia rere dia i que 

l’Ajuntament ha sol·licitat la delegació de competències, la incertesa continua estant damunt 

de la taula, situació en la qual es troben també altres ajuntaments de la Comunitat Valenciana. 

Hem passat de tindre les competències en aquesta matèria, gestionant-ho de manera 

directa amb grans professionals i amb atenció immediata a dependre dels serveis d’una empresa 

que a més funciona amb un sistema de cita prèvia. Aquesta situació no afavoreix les víctimes 
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ni les seues famílies, és una manera de fer negoci amb la violència de gènere i les víctimes pagat 

amb diners públics. Una cosa similar al que ocorre amb les residències per a persones majors 

que són un negoci redó per a un grapat d’empreses, a costa de pitjors salaris, major precarietat 

i pitjor servei. 

ACORDS 

1. Reiterar la sol·licitud a la Generalitat Valenciana perquè: 

a. Modifique la normativa en matèria de violència de gènere i masclista, establint 

la competència en aquesta matèria per part de les entitats locals, en el marc 

legislatiu en matèria d’igualtat i violència de gènere. 

b. Dote econòmicament les unitats d’igualtat íntegrament, incloent-hi l’àmbit 

d’atenció bàsica a víctimes de violència de gènere, i que aquestes unitats 

estiguen incloses dins del marc legislatiu en matèria d’igualtat, i no com una 

unitat més dins de la Llei 3/2019, de 18 de febrer, de serveis socials inclusius de 

la Comunitat Valenciana. 

2. Instar la Conselleria d’Igualtat i Polítiques inclusives a la reversió de tots els serveis 

d’assistència a dones víctimes de violència de gènere, per a la seua gestió directa amb 

mitjans humans i materials suficients. 

3. Donar trasllat del present acord a: 

- Conselleria d’Igualtat i Polítiques Inclusives de la GVA 

- Grups parlamentaris de les Corts Valencianes.” 

   

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació:1, senyora Fuertes. Vots a favor: 23, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, 

Guillen, Berna, Herranz, Muniesa, Bono, Sáez, Sampedro, Rovira, Montesinos i López. Vots 

en contra: 1, senyor Vila; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 23 vots a favor del PSOE, 

Compromís, IP, PP, EU, Ciutadans i Sr. López i 1 vot en contra de VOX, ACORDA: 

 Aprovar la proposició dalt transcrita que es té ací per reproduïda amb caràcter general. 

 

16 EXPEDIENT 1345803X. PROPOSICIÓ GRUP MUNICIPAL CIUTADANS. 

DECLARACIÓ PERSONA “NON GRATA” EL SUBDIRECTOR GENERAL 

PROTECCIÓ COSTES 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal de Ciutadans, sense previ 

expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent:   

 “Durant llargs anys portem realitzant Declaracions Institucionals sobre el crim realitzat 

per Demarcació de Costes i el Ministeri per a la Transició Ecològica i el Repte Demogràfic 

sobre les nostres platges del nord de Sagunt. 

Infinitat de vegades hem presentat mocions instant el Ministeri per a la Transició 

Ecològica i el Repte Demogràfic perquè execute una solució definitiva i conjunta als problemes 

d’erosió de les costes del nord de la província de València i sud de Castelló i considere una 

única unitat de litoral per a l’execució de les obres previstes en totes dues costes. 

Hem pogut observar, en infinites ocasions, la predisposició que ha tingut amb les platges 

d’Almenara, el subdirector general per a la Protecció de la Costa, Sr. A. M. C, menystenint al 

seu torn, les nostres platges del nord. 

No reiterarem el relat de l’ocorregut en aquestes platges, ja que és públic i per tots ben 

conegut. A aquestes eternes reivindicacions, se suma ara Canet d’en Berenguer, ja que les seues 

platges ja estan patint el que tants anys ha advertit les AAVV de Platges d’Almardà, Corint i 

Malva-rosa. Ara el mal està fet, i el Ministeri per a la Transició Ecològica i el Repte Demogràfic, 

i Sr. A. M. C, ho sabien i no han fet res sobre aquest tema. Sens dubte s’haurien d’assumir 

responsabilitats. 



 34 

Aquest tema sembla que el tenim tots clar, fins i tot els mateixos ajuntaments. D’una 

banda, la setmana passada, l’alcalde de Sagunt, Darío Moreno, fa unes declaracions a un 

periòdic local dient, i cite textualment, «és imprescindible també que tinguem una 

mobilització que parle específicament de la situació de les nostres platges i que pose el 

focus en les coses que queden per fer a llarg termini però també en les de molt curt termini 

i en aqueixa línia ens veurem els principis de cada mes sol·licitant una reunió amb 

cadascuna d’aquestes mobilitzacions i intentant atraure el focus mediàtic a una situació 

que, encara que està relacionada amb el canvi climàtic, tenen molt a veure amb les pròpies 

actuacions del ministeri, al qual requerim que s’implique a trobar aqueixa resposta a curt 

termini i aqueixos passos definitius en el projectes d’actuació de les nostres platges». 
D’altra banda, l’alcalde de Canet d’en Berenguer, Pere Antoni, en aqueix mateix mitjà de 

comunicació, declara, i cite textualment, «No podem esperar ni un dia més. La nostra platja 

està en joc. És molt preocupant la situació de regressió que està patint la nostra costa, per 

la qual cosa és urgent que s’actue ja, i així li ho traslladarem al Ministeri, del qual esperem 

poder arrancar el compromís d’intervindre com més prompte millor». Tot això amb 

l’objectiu, segons el periòdic, d’instar el Ministeri per a la Transició Ecològica al fet que actue 

de manera urgent per a frenar la regeneració que pateixen les platges de Sagunt i Canet, estat 

que s’ha vist agreujat amb la construcció dels espigons d’Almenara i ara amb l’últim temporal, 

afegint més pedra en els arenals. 

Portem anys i anys eixint en tots els mitjans de comunicació locals denunciant 

reiteradament aquesta injusta inacció sense precedents, i en aquests últims dies, ja és una 

descaradura i menystinc per part del Ministeri i Conselleria. La direcció de Costes ja ha 

començat a reparar els danys d’aquest últim temporal, però ho ha fet començant per la platja 

d’Almenara i en perjudici de les platges del nord de Sagunt, com era d’esperar, ja que el material 

que s’està traspassant és el que hauria d’entrar a les nostres platges. És justificada la indignació 

dels nostres veïns, ja que ningú de la direcció de Costes ha vingut a visitar en quina situació es 

troben les nostres platges després del temporal, és un abandó total i s’haurien d’assumir 

responsabilitats.   

Després de tot el transcorregut fins al moment, podríem dir que és una autèntica burla, 

per part de Sr. A. M. C i no hem de deixar-ho sense denunciar-ho públicament. Costes ha 

intervingut, sense tindre una declaració mediambiental de la zona, un projecte d’impacte 

ambiental i han fet cas omís del projecte d’impacte ambiental que tenien a Almenara, que no té 

res a veure amb Sagunt, aprofitant la nostra arena i nostra grava, sent tot això il·legal, deixant, 

d’aquesta manera, les nostres platges completament desprotegides portant-se fins i tot material 

cap a la reconstrucció de la platja d’Almenara. 

 

Per això, aquest grup municipal sol·licita l’aprovació del següent, ACORD: 

ÚNIC. Que l’Ajuntament de Sagunt declare PERSONA NON GRATA el subdirector 

general per a la Protecció de la Costa, Sr. A. M. C, al Ministeri per a la Transició Ecològica i el 

Repte Demogràfic, i a la Direcció General de Costa i de la Mar, per la inacció reiterada durant 

anys i irresponsabilitat enfront de les nostres platges del nord de Sagunt.” 

   

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació:1, senyora Fuertes. Vots a favor: 15, senyors/es Fernández, Moll, Gil, 

Tarazona, Soriano, González, Guillen, Berna, Herranz, Muniesa, Bono, Sáez, Montesinos, Vila 

i López. Vots en contra: 9, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, Antonino, 

Timón, Sampedro i Rovira; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 15 vots a favor de 

Compromís, IP, PP, Ciutadans, VOX i Sr. López i 9 vots en contra del PSOE i EU, ACORDA: 

 Aprovar la proposició dalt transcrita que es té ací per reproduïda amb caràcter general. 
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17 EXPEDIENT 1345806A. PROPOSICIÓ GRUP MUNICIPAL CIUTADANS. 

RETIRADA CONTENCIÓS ADMINISTRATIU EXPROPIACIONS DE PARC 

SAGUNT II 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal de Ciutadans, sense previ 

expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent: 

 “Malestar i indignació és el sentiment del món agrícola a Sagunt en aquests moments. 

Aquesta situació no té precedents. Mai una administració havia recorregut una decisió judicial 

al preu just per a pagar l’expropiació als agricultors en PARC SAGUNT II. No s’entén com 

després d’haver obtingut un preu en el preu just, siga l’advocacia de la Generalitat Valenciana 

qui interpose un recurs a la indemnització pels béns expropiats. 

Els preus dels quals estem parlant, que oscil·la entre els 9 i els 15,90 euros per m², i el 

preu just designat esmena a l’alça la primera proposta de Parc Sagunt, arribant als 26,50€ el m². 

És un escàndol i un atropellament en tota regla a un sector econòmic molt important, el de 

l’agricultura. Estem parlant d’una diferència aproximada, del pagat per la Conselleria al preu 

just, de 25 milions d’euros. Aqueixos diners ha d’estar en mans dels propietaris, dels seus amos, 

els agricultors. 

De la mateixa manera, és intolerable que se li estiga donant una pluja de milions a una 

multinacional, i als agricultors se’ls escatime els seus drets i les seues propietats. No es tracta 

d’oposar-se a la segona fase de Parc Sagunt, i molt menys a la instal·lació de la planta de 

bateries, que suposarà ocupació i riquesa per a la comarca, però no a costa dels diners justos 

que li correspon als agricultors i des de l’Ajuntament de Sagunt no podem consentir que es 

produïsca una espoliació als propietaris dels terrenys on se situarà la segona fase del polígon 

industrial.   

 

Només es pot entendre, amb aquest Recurs Contenciós Administratiu, que l’única cosa 

que pretén l’Administració és dilatar el pagament dos o tres anys, la qual cosa suposa tindre els 

terrenys diversos anys sense poder produir i sense cobrar, sabent que al final, el tribunal els 

donarà la raó. 

 

Per això, aquest grup municipal sol·licita l’aprovació del següent, ACORD 

ÚNIC. Instar la Generalitat Valenciana, Espais Econòmics Empresarials, a retirar el recurs 

contenciós administratiu interposat en contra del preu just dictat pel Jurat Provincial 

d’Expropiacions de València sobre l’expropiació dels terrenys de Parc Sagunt II.” 

   

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, senyora Fuertes. Vots a favor: 24, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, 

Guillen, Berna, Herranz, Muniesa, Bono, Sáez, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López;  

per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

 Aprovar la proposició dalt transcrita que es té ací per reproduïda amb caràcter general. 

 

18 EXPEDIENT 1345813K. PROPOSICIÓ GRUP MUNICIPAL VOX. CAMP DE 

FUTBOL 3 D’ABRIL, REALITZACIÓ SEGONA FASE 

Llegit el prec presentat pel Grup Municipal de Vox, sense previ expedient administratiu, 

el tenor literal del qual és el següent:   

“Les obres del Camp de Futbol a l’Avinguda 3 d’Abril (Barri Biensa) van finalitzar l’any 

2018. En aquestes obres no es van reformar, ni van rehabilitar els vestuaris, els quals no són 

aptes per al seu ús segons ix reflectit: 

1. En el projecte d’activitats, on diu: “els vestuaris s’emplaçaran de manera transitòria 

en el pavelló Jose Veral, fins a executar en una segona fase les reformes oportunes en els 

vestuaris existents al costat del camp”. 
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2. Segons el Decret 143/2015 en els articles 218, 229 i 230 diu: “Tots els establiments 

destinats a activitats esportives disposaran de vestuaris separats per sexe i dotacions higièniques 

generals.” 

Segons trasllada el projecte s’hauria d’haver realitzat una segona fase, que donara 

cavitat a esmenar unes certes deficiències que no es van sufragar en la primera fase. Després de 

més de 4 anys segueix sense realitzar-se la segona fase. 

 A més, el Biensa CF trasllada una altra sèrie de mancances detectades en el camp: 

 El sistema de reg no funciona correctament des que es va inaugurar el camp. 

 El terreny de joc porta sense rastellar-se més d’un any. 

 Mai s’ha realitzat la reposició de cautxú. 

 En un gran nombre d’ocasions les reparacions les realitza el club i no el servei de 

manteniment de l’Ajuntament, que són els que tenen aquestes competències. 

 Les xarxes paragoles estan trencades. 

 Xarxes d’algunes porteries de futbol 11 i futbol 8 estan trencades. 

 Molts dels tensors es troben deteriorats i inservibles. 

 La part de dalt de la façana de la seu s’està caient, a causa dels pilotades que rep perquè 

no hi ha tensors en la xarxa paragol. 

 Fora de l’horari del club, s’ha denunciat que pel fet que les tanques exteriors al camp 

estan en mal estat, entra gent al camp sense calçat apropiat i fent un ús indegut de les 

instal·lacions. 

 Les baranes de les porteries de Futbol 8 es troben obertes, la qual cosa permet que els 

espectadors puguen envair el camp de futbol. 

 Quan plou s’inunda la seu. 

 Després que s’esfondrara el sostre, es va fer la instal·lació d’aquest d’una manera 

incorrecta, quedant buits entre les planxes d’escaiola i faltant per posar un plafó de llum. 

 Existeixen uns pilars de ferro en la zona coberta abans d’entrar als vestuaris. Els tècnics 

van indicar que aqueixos pilars s’havien de cobrir amb algun material embuatat per risc 

d’ensopegada i lesió d’algun menor. 

 La xarxa paragol que dona a la carretera de Ferrodisa està en algunes zones sense 

tensors i trencada, la qual cosa produeix que les pilotes acaben en la carretera amb el 

risc de produir un accident. 

 El canaló i la teulada metàl·lica sobreïx i envaeix el camp, la qual cosa produeix que en 

estar trencats els tensors les pilotes colpegen en ell i esberlen la xarxa i trenquen el 

canaló. 

 Falta d’il·luminació en les zones de córner. 

 Es requereix ancorar al sòl la gespa de la zona on calfen els jugadors. 

 Porteria mòbil necessita una reparació o una substitució. 

 A vegades tenen problemes per a poder accedir als vestuaris del José Veral. 

 

Per tot això, presentem per al seu debat i posterior aprovació en el Ple la següent 

proposta d’acord: 

Primer. Sol·licitar al Consistori, que s’estudie i s’esmenen en el menor temps possible 

les mancances i sol·licituds plantejades en la part expositiva. 

Segon. Sol·licitar a l’equip de govern, que inici la segona fase del projecte durant el 

període de 2023. 

Tercer. Sol·licitar a l’equip de govern, estudiar si existeix responsabilitat del constructor 

en alguna fase de l’execució i en cas afirmatiu sol·licitar que procedisca a la seua reparació.” 
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Abans del debat, el Sr. Alcalde manifesta que en tractar-se d’un prec, independentment 

que puga generar debat, no es votarà. 

 

Durant el debat intervenen els següents regidors els qui sol·liciten fer ús de la paraula i 

prèvia la seua autorització per part de l’Alcaldia: 

-Intervé el Sr. Gil per a matisar que el departament de manteniment de l’Ajuntament no 

és qui fa el manteniment dels camps esportius, el duu a terme el departament d’esports. 

  

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, senyora Fuertes. Vots a favor: 22, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, 

Guillen, Berna, Herranz, Muniesa, Bono, Sáez, Montesinos, Vila i López. Abstencions: 2, 

senyors Sampedro i Rovira; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 22 vots a favor del 

PSOE, Compromís, IP, PP, Ciutadans, VOX i Sr. López i 2 abstencions d’EU, ACORDA: 

 Aprovar el prec dalt transcrit que es té ací per reproduït amb caràcter general. 

 

 En aquests moments s’absenten de la sessió la Sra. Quesada, el Sr. González i el Sr. 

Montesinos. 

 

19 EXPEDIENT 1345816P. PROPOSICIÓ GRUP MUNICIPAL VOX. CABLEJAT 

DE TELECOMUNICACIONS EN VIA PÚBLICA 

Llegit el prec presentat pel Grup Municipal de VOX, sense previ expedient administratiu, 

el tenor literal del qual és el següent:   

 “En les instal·lacions de telecomunicacions és l’operador titular, qui estarà obligat a les 

responsabilitats de conservació i manteniment. El deure de conservació per part de les empreses 

de telecomunicacions implica el seu manteniment, sota criteris de seguretat i mínim impacte. 

Tenint, com a objectiu preservar el paisatge urbà de les agressions causades, per la implantació 

indiscriminada d’instal·lacions de telecomunicacions. 

El motiu d’aquesta moció és buscar una primera solució al desastrós sistema de cablejat 

de telecomunicacions que es troba en algunes zones de la via pública, en un precari estat de 

manteniment per part de les companyies, sent aquest el resultat de l’abús que cometen aquestes 

per la implantació indisciplinada en les seues instal·lacions i que afecten directament el nostre 

municipi, però aquesta situació s’ha convertit en una cosa tan normalitzada que no s’ha fet res 

per canviar-la. Disposem de pals amb un excés de cables, cables despenjats d’un pal a un altre 

a manera de liana, rotllos embullats, caixes despenjades, obertes, unes perquè no tenen tapa, i 

altres sense tapar, on no sols constitueixen un problema de contaminació visual dins del 

municipi, sinó també una amenaça de seguretat, cables inutilitzats que no es retiren. Les caixes 

han d’estar sempre tancades i sense cables solts, ni tallats, ni embullats. L’Ajuntament com a 

responsable haurà de vetlar, perquè es mantinguen en un perfecte estat de seguretat, salubritat i 

adorn públic. Els ajuntaments han de controlar les instal·lacions que es duen a terme als 

municipis havent d’establir límits i condicions sobre aquestes, en exercici de la seua 

competència urbanística. 

De conformitat amb el que es disposa en els art. 213 i següents de la Llei 5/2014, de 25 

de Juliol, de la Generalitat, d’Ordenació del Territori, Urbanisme i Paisatge de la Comunitat 

Valenciana, l’Ajuntament haurà d’exigir que aquestes instal·lacions compten amb les 

corresponents llicències, i que la seua implantació s’adeqüe al contingut d’aquestes. En cas que 

tals premisses s’incomplisquen i les instal·lacions es realitzen sense llicència o contravenint les 

condicions exigides, l’Ajuntament està obligat a exercir la seua potestat restauradora, d’acord 

amb el que es disposa en els art. 231 i següents de la mateixa Llei, instant la legalització o, si 

fora el cas, ordenant la retirada de les instal·lacions a costa de l’empresa incomplidora. 
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Per tot l’exposat, proposem al Ple la següent proposta: 

Punt primer: instar l’Ajuntament de Sagunt a elaborar un informe tècnic sobre l’estat 

del cablejat de telecomunicacions de tot el municipi, i es comprove si les instal·lacions en mal 

estat de conservació compten amb autorització o llicència municipal, i si les mateixes, estan 

realitzades conforme al que es preveu en la legislació vigent. 

Punt dos: que l’Ajuntament de Sagunt, exercint les seues competències de 

responsabilitat urbanística, i en relació amb les instal·lacions de telecomunicacions que estan 

en via pública, vetle per la legalitat i la restauració de l’ordre urbanístic, adoptant per a això  

totes les mesures reconegudes en la legislació vigent, instant les companyies al correcte 

manteniment, retirada de cablejat sense ús i a l’arranjament de tots els desperfectes que estan 

en la via pública del nostre municipi, perquè les companyies complisquen, de manera eficient, 

amb la seua responsabilitat de preservació per a les quals han sigut autoritzades aquestes 

instal·lacions, en ser aquesta una competència irrenunciable i d’inexcusable exercici.” 

   

Abans del debat, el Sr. Alcalde manifesta que en tractar-se d’un prec, independentment 

que puga generar debat, no es votarà. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 21. Regidors 

absents en la votació: 4, senyors/es Quesada, González, Fuertes i Montesinos. Vots a favor: 19, 

senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, 

Tarazona, Soriano, González, Guillen, Berna, Herranz, Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez, 

Montesinos, Vila i López. Abstencions: 2, senyors Sampedro i Rovira; per la qual cosa, el Ple 

de l’Ajuntament, per 19 vots a favor del PSOE Compromís, IP, PP, VOX i Sr. López, i 2 

abstencions d’EU, ACORDA: 

 Aprovar el prec dalt transcrit que es té ací per reproduït amb caràcter general. 

 

 En aquests moments s’incorporen a la sessió la Sra. Quesada, el Sr. González i el Sr. 

Montesinos. 

 

20 EXPEDIENT 1341281Q. PROPOSICIÓ REGIDOR NO ADSCRIT CREACIÓ 

D’UNA OFICINA MUNICIPAL ANTIOCUPACIÓ 

Llegida la proposició política presentada pel Regidor No Adscrit, sense previ expedient 

administratiu, el tenor literal del qual és el següent:   

“El dret a la propietat privada (article 33 CE) s’ha vist afectat a la nostra ciutat en els 

últims temps pel fenomen de l’ocupació il·legal, en els seus múltiples vessants: 

 Ocupació d’habitatges i altres immobles propietat de bancs, fons d’inversió i societats 

patrimonials. 

 Ocupació d’habitatges de segona residència de particulars. 

 Ocupacions programades i professionalitzades, amb suport logístic. 

Aquest fenomen produeix alarma social entre els nostres veïns, per la dificultat de 

conjugar els drets fonamentals de totes les persones com el dret a la llibertat, a la seguretat 

(article 17 CE), a la inviolabilitat del domicili (article 18.2 CE) i a la propietat privada (article 

33 CE) 

La Llei 5/2018 preveu un procés civil sumari destinat a recuperar de manera immediata 

la possessió de béns immobles destinats a habitatge il·legalment ocupades per a restituir-les al 

seu posseïdor legítim. Aquesta llei és la que de manera col·loquial es coneix com a “llei 

antiokupes”. 

Les persones físiques, entitats sense ànim de lucre i entitats públiques propietàries o 

posseïdores d’un habitatge en virtut de just títol, estan legitimats per a exercitar les accions 

legals per mitjà d’aquest procediment. 
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Està legitimat per a exercitar accions legals per mitjà d’aquest procediment, a més, 

qualsevol posseïdor de l’habitatge amb just títol al qual li hagen privat del seu habitatge. Això 

significa que tenen legitimació activa, a més del propietari, altres possibles posseïdors com a 

arrendadors, usufructuaris, etc. 

Unes altres possibles opcions per la via civil, farien referència al fet que abans de 

l’entrada en vigor de la Llei 5/2018, d’11 de juny, s’empraven altres opcions previstes en el 

nostre ordenament jurídic civil que possibilitaven l’exercici d’accions davant supòsits 

d’ocupació d’habitatges. Encara que aquestes opcions presenten problemes tècnics que els 

impedeixen donar una solució òptima al problema de l’ocupació, la veritat és que continuen 

existint i pot acudir-se a elles. No obstant això, cal recordar que l’elecció de quina via s’empre, 

ha de comptar amb l’assessorament d’un lletrat especialitzat en la matèria. 

Aquestes opcions són el desnonament per precari (art. 250.1.2n Llei d’Enjudiciament 

Civil), l’interdicte possessori (art. 250.1.4t LEC) i les accions exercitades per titulars reals 

inscrits. 

ACORDS: 

PRIMER. S’estudie la creació d’una oficina municipal d’informació i assessorament 

sobre el fenomen de l’ocupació (si no volen que s’incloga una ampliació dins de les funcions 

que hui ofereix l’oficina d’habitatge creat a l’ajuntament mitjançant conveni amb la GVA Xaloc, 

o que es reprenga l’oficina d’assessorament en col·laboració amb el col·legi d’advocats ICAV 

que creguem per a assessorar en casos de desnonaments) on les persones afectades per aquest 

fenomen il·legal podran conéixer quins són els procediments a seguir, com contactar amb 

Cossos de Seguretat de manera efectiva, i quines són les mesures que s’estan prenent des de 

l’àrea corresponent a través d’un assessorament per canal telefònic i/o telemàtic, a través d’una 

trucada gratuïta a un número habilitat a aquest efecte. Els perjudicats per les usurpacions podran 

rebre a més, assessorament general sobre conceptes bàsics, procediments judicials que poden 

instar-se davant de supòsits d’okupació i quins requisits es necessiten complir per a realitzar-

los, entre altres aspectes legals. 

SEGON. Que aquesta oficina tinga com a missió assessorar sobre els tramites a fi 

d’evitar aquestes ocupacions il·legals, mantenint un contacte fluid i periòdic amb afectats, els 

presidents de les comunitats de propietaris i administradors de finques que informen sobre 

possibles ocupacions il·legals, potenciant la col·laboració en l’àmbit local amb institucions 

(com l’oficina de l’habitatge, Policia Municipal, Serveis Socials…), i prevenint la consolidació 

de grups dedicats a la localització i usurpació dels habitatges.  

TERCER. Que aquesta oficina elabore programes socials per a ajudar a aquelles 

persones o famílies més necessitades a l’hora de trobar un habitatge quan la seua haja sigut 

ocupada, així com la d’aquelles altres famílies que per les seues dificultats econòmiques, siguen 

susceptibles d’ocupar un immoble derivant aquest servei des de l’actual oficina Xaloc.” 

  

Abans del debat, el Sr. Alcalde manifesta que en tractar-se d’un prec, independentment 

que puga generar debat, no es votarà. 

Durant el debat intervenen els següents regidors, els quals sol·liciten fer ús de la paraula 

i prèvia la seua autorització per part de l’Alcaldia: 

-Per part del Grup Socialista es presenta una esmena de modificació dels punts primer i 

tercer de la part dispositiva, substituint-los per la següent redacció: “PRIMER: s’estudie la 

incorporació a l’existent Oficina Municipal de l’Habitatge de serveis d’informació i 

assessorament sobre el fenomen de l’ocupació on les persones afectades per aquest fenomen 

il·legal podran conéixer quins són els procediments a seguir, com contactar amb Cossos de 

Seguretat de manera efectiva, i quines són les mesures que s’estan prenent des de l’àrea 

corresponent a través d’un assessorament per canal telefònic i/o telemàtic, a través d’una 

trucada gratuïta a un número habilitat a aquest efecte. Els perjudicats per les usurpacions podran 

rebre, a més, assessorament general sobre conceptes bàsics, procediments judicials que poden 

https://www.abc.es/espana/madrid/abci-bloque-villaverde-estalla-okupas-y-chinches-matar-201808212054_noticia.html
https://www.madrid.es/portales/munimadrid/es/Inicio/Buscador/Viviendas-solidarias-para-personas-en-exclusion-residencial/?vgnextfmt=default&vgnextoid=3a401fc6adc00610VgnVCM1000001d4a900aRCRD&vgnextchannel=7db8fc12aa936610VgnVCM1000008a4a900aRCRD
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instar-se davant supòsits d’ocupació i quins requisits es necessiten complir per a realitzar-los, 

entre altres aspectes legals. 

TERCER: que aquesta oficina aporte aquesta informació al Departament de Serveis Socials, 

perquè conjuntament es duguen a terme programes socials en un doble sentit. D’una banda, en 

casos d’ocupació de primer o segon habitatge, per a donar una solució residencial urgent durant 

els dies que transcórreguen fins al llançament urgent. D’altra banda, per a casos inquiokupació 

amb falta de liquiditat i recursos per part de la família propietària, perquè es duga a terme una 

actuació que permeta a les famílies suportar la situació. Igualment, també es crearan eines i 

serveis per a totes aquelles altres famílies que per les seues dificultats econòmiques, es vegen 

abocades a l’okupació, buscant solucions alternatives que garantisquen el seu dret 

constitucional a un habitatge digne.” 

 

 Esmena que és acceptada pel ponent. 

-Intervé en aquest moment el Sr. Guillen, manifesta que en una votació tan ajustada no 

es pot deixar tot a la sort de pensar que assistiran tots els regidors al Ple, per això li aconsella 

al Sr. López que negocie, consensue i rebaixe les seues pretensions per a aconseguir un major 

consens. 

 

 Per part del Sr. Fernández es presenta una esmena “in voce”, que diu: “Que es dote del 

personal necessari per a assumir aquestes competències de manera urgent”. 

 

 Sotmesa aquesta a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, senyora Fuertes. Vots a favor: 20, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, Muniesa, Bono, 

Sáez, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López. Abstencions: 4, senyors/es González, 

Guillen, Berna i Herranz; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 20 vots a favor del PSOE, 

Compromís, PP, EU, Ciutadans, VOX i Sr. López i 4 abstencions d’IP, ACORDA: 

 Aprovar l’esmena presentada pel Sr. Fernández. 

 

Sotmés el prec esmenat a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, senyora Fuertes. Vots a favor: 24, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, 

Guillen, Berna, Herranz, Muniesa, Bono, Sáez, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López;  

pel que, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

PRIMER: s’estudie la incorporació a l’existent Oficina Municipal de l’Habitatge de 

serveis d’informació i assessorament sobre el fenomen de l’ocupació on les persones afectades 

per aquest fenomen il·legal podran conéixer quins són els procediments a seguir, com contactar 

amb Cossos de Seguretat de manera efectiva, i quines són les mesures que s’estan prenent des 

de l’àrea corresponent a través d’un assessorament per canal telefònic i/o telemàtic, a través 

d’una trucada gratuïta a un número habilitat a aquest efecte. Els perjudicats per les usurpacions 

podran rebre a més, assessorament general sobre conceptes bàsics, procediments judicials que 

poden instar-se davant supòsits d’ocupació i quins requisits es necessiten complir per a realitzar-

los, entre altres aspectes legals. 

SEGON: que aquesta oficina tinga com a missió assessorar sobre els tramites a fi 

d’evitar aquestes ocupacions il·legals, mantenint un contacte fluid i periòdic amb afectats, els 

presidents de les comunitats de propietaris i administradors de finques que informen sobre 

possibles ocupacions il·legals, potenciant la col·laboració en l’àmbit local amb institucions 

(com l’oficina de l’habitatge, Policia Municipal, Serveis Socials…), i prevenint la consolidació 

de grups dedicats a la localització i usurpació dels habitatges.  
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TERCER: que aquesta oficina aporte aquesta informació al Departament de Serveis 

Socials, perquè conjuntament es duguen a terme programes socials en un doble sentit. D’una 

banda, en casos d’ocupació de primer o segon habitatge, per a donar una solució residencial 

urgent durant els dies que transcórreguen fins al llançament urgent. D’altra banda, per a casos 

inquiokupació amb falta de liquiditat i recursos per part de la família propietària, perquè es duga 

a terme una actuació que permeta a les famílies suportar la situació. Igualment, també es crearan 

eines i serveis per a totes aquelles altres famílies que per les seues dificultats econòmiques, es 

vegen abocades a l’okupació, buscant solucions alternatives que garantisquen el seu dret 

constitucional a un habitatge digne.” 

QUART: que es dote del personal necessari per a assumir aquestes competències de 

manera urgent. 

  

21 EXPEDIENT 1345278R. PROPOSICIÓ REGIDOR NO ADSCRIT. 

SOL·LICITUD BONIFICACIONS TAXES MUNICIPALS PER A PERSONES AMB 

TDAH I ALTRES TRASTORNS DE SALUT MENTAL SENSE DISCAPACITAT 

Llegit el prec presentat pel Regidor No Adscrit sense previ expedient administratiu, el 

tenor literal del qual és el següent:   

 “Fa anys que l’Organització Mundial de la Salut dona raons per a pensar que la pròxima 

pandèmia, almenys en països occidentals, pot ser per problemes de salut mental. A Espanya, no 

solament s’han agreujat els trastorns prèviament diagnosticats, sinó que a més s’han disparat 

els casos d’ansietat i depressió, dues de les principals comorbiditats del Trastorn de Dèficit 

d’Atenció (el tercer trastorn amb major afectació en la població mundial), sent un dels països 

de la UE que més ansiolítics, sedants i hipnòtics consumeix i on la branca sanitària que pot 

resoldre el problema ha romàs sempre en segon pla. 

El que demostren les dades és que la salut mental continua sent el “aneguet lleig” de la 

Sanitat Pública, ja que a penes comptem amb una ràtio de 6 psicòlegs clínics per cada 100.000 

habitants, enfront dels 18 per cada 100.000 que té com a mitjana la Unió Europea. 

És per això que gran part del pes de l’atenció als problemes de salut mental recau 

actualment en un servei sanitari privat que no totes les persones afectades poden pagar i/o els 

genera un detriment important en la seua economia. 

En el cas de les persones amb Trastorn de Dèficit d’Atenció (amb una afectació a la 

Comunitat Valenciana que supera el 6% entre la població infantil-juvenil), podem afirmar que 

el cost d’un menor amb dèficit d’atenció supera els 5.700 euros a l’any, segons un estudi 

europeu en 2012, dels quals, els costos directes van representar el 60,2% dels costos totals, el 

suport psicològic el 45,2% dels costos directes i el 27,2% dels costos totals… imaginen-se les 

xifres actuals després d’haver transcorregut 10 anys des d’aqueix estudi. 

És de vital importància també aclarir que són pocs els casos en els quals a les persones 

amb TDAH se’ls reconeix un discapacitat igual o superior al 33%, sobretot en complir la 

majoria d’edat quan se’ls redueix al 10%, havent d’arribar als tribunals perquè un jutge done 

ordre a la Conselleria d’Igualtat i Polítiques Inclusives que els “retornen” un grau de 

discapacitat del 33%, per a permetre’ls, ja en la seua etapa laboral, sol·licitar una adaptació als 

seus llocs de treball. 

Aquesta greu afectació econòmica contínua genera una desigualtat quant a l’accés a 

diverses activitats municipals de caràcter formatives i esportives, les quals compensen a través 

de bonificacions, la càrrega econòmica, per exemple, de les famílies nombroses, o les persones 

amb discapacitat, independentment dels ingressos de la unitat familiar i en cap moment 

contemplen les derivades, confirmades per diferents estudis, de les famílies amb persones amb 

TDAH i altres trastorns de salut mental crònics, sense discapacitat. 

Atenent a tot l’exposat, i entenent que per a les persones amb TDAH i altres trastorns 

de salut mental, sense discapacitat, és necessari que les administracions públiques, en aquest 

cas l’Ajuntament de Sagunt, facen un pas més, i atés que les taxes tenen un caràcter d’imposició 

voluntària de l’entitat local en qüestió, se sol·liciten els següents 
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ACORDS: 

PRIMER. Que s’incloga en l’ordenança reguladora de la taxa per la utilització dels 

serveis i instal·lacions esportives i piscines, en l’article 6 (exempcions i bonificacions), els 

beneficis fiscals per a les persones amb THAH, i altres trastorns de salut mental crònics, sense 

discapacitat, en un percentatge de reducció d’almenys el 30%, havent de justificar la persona 

afectada per a acollir-se a aquest benefici, el llibre de família o el certificat de naixement, el 

certificat d’empadronament col·lectiu, i un informe de diagnòstic expedit pel pediatre o metge 

d’atenció primària amb data actualitzada, al moment de sol·licitar el reconeixement de la 

bonificació municipal. 

SEGON. Que s’incloguen en l’article 2,  de la normativa reguladora de l’esport en edat 

escolar, com a principi rector: els beneficis fiscals a les persones amb TDAH o qualsevol altre 

trastorn de salut mental crònic i sense discapacitat, en un percentatge reductor d’almenys el 

30%, havent-ho de que justificar d’igual forma que l’exposat en el punt 1 dels acords. 

TERCER. Que els termes “minusvalidesa” o “persones discapacitades”, que apareixen 

en la redacció de les ordenances i normatives locals, s’adapten al que s’estableix en la 

Disposició Addicional vuitena de la Llei 39/2006, de 14 de desembre, de Promoció de 

l’Autonomia Personal i Atenció a les persones en situació de dependència, a tenor del qual: 

“Les referències que en els textos normatius s’efectuen a “minusvàlids” i a “persones amb 

minusvalidesa”, s’entendran realitzades a “persones amb discapacitat.” 

   

Abans del debat, el Sr. Alcalde manifesta que en tractar-se d’un prec, independentment 

que puga generar debat, no es votarà. 

Durant el debat intervenen els següents regidors, els quals sol·liciten fer ús de la paraula 

i prèvia la seua autorització per part de l’Alcaldia: 

 El Sr. Muniesa presenta una esmena d’addició als punts primer i segon, que diu: “que 

es porte a Comissió Informativa d’Hisenda per al seu estudi i previ els tràmits legals 

oportuns…”. 

 

 Esmena que és acceptada pel ponent. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, senyora Fuertes. Vots a favor: 25, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Quesada, Sotoca, Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, 

Guillen, Berna, Herranz, Muniesa, Bono, Sáez, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López;  

per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

PRIMER: que es porte a Comissió Informativa d’Hisenda per al seu estudi i previ els 

tràmits legals oportuns, que s’incloga en l’ordenança reguladora de les taxa per la utilització 

dels serveis i instal·lacions esportives i piscines, en l’article 6 (exempcions i bonificacions), els 

beneficis fiscals per a les persones amb THAH, i altres trastorns de salut mental crònics, sense 

discapacitat, en un percentatge de reducció d’almenys el 30%, havent de justificar la persona 

afectada per a acollir-se a aquest benefici, el llibre de família o el certificat de naixement, el 

certificat d’empadronament col·lectiu, i un informe de diagnòstic expedit pel pediatre o metge 

d’atenció primària amb data actualitzada, al moment de sol·licitar el reconeixement de la 

bonificació municipal. 

SEGON: que es porte a Comissió Informativa d’Hisenda per al seu estudi i previ els 

tràmits legals oportuns, que s’incloguen en l’article 2,  de la normativa reguladora de l’esport 

en edat escolar, com a principi rector: els beneficis fiscals a les persones amb TDAH o qualsevol 

altre trastorn de salut mental crònic i sense discapacitat, en un percentatge reductor d’almenys 

el 30%, havent-ho de justificar d’igual forma que l’exposat en el punt 1 dels acords. 
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TERCER: que els termes “minusvalidesa” o “persones discapacitades”, que apareixen 

en la redacció de les ordenances i normatives locals, s’adapten al que s’estableix en la 

Disposició Addicional vuitena de la Llei 39/2006, de 14 de desembre, de Promoció de 

l’Autonomia Personal i Atenció a les persones en situació de dependència, a tenor del qual: 

“Les referències que en els textos normatius s’efectuen a “minusvàlids” i a “persones amb 

minusvalidesa”, s’entendran realitzades a “persones amb discapacitat”. 

 

S E G O N A   P A R T: CONTROL I FISCALITZACIÓ DE L’ACCIÓ DE GOVERN 

LOCAL 

 

22 EXPEDIENT 1344592P. DONAR COMPTE RESOLUCIONS D’ALCALDIA I 

DELS SEUS REGIDORS/REGIDORES DELEGADES ADOPTATS DES DE LA DACIÓ 

DE COMPTES FORMULATS EN L’ANTERIOR SESSIÓ 

Considerant que l’article 42 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim 

Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, estableix 

que l’alcalde donarà compte succinta a la corporació, en cada sessió ordinària del Ple, de les 

resolucions que haguera adoptat des de l’última sessió plenària ordinària perquè els Regidors 

coneguen el desenvolupament de l’administració municipal o a l’efecte del control i 

fiscalització dels òrgans de govern, previstos en l’article 22.2.a) de la Llei 7/85, de 2 d’abril, 

Reguladora de les Bases del Règim Local. 

Considerant així mateix l’estructura d’ordre del dia de les sessions ordinàries del Ple de 

la corporació prevista en l’article 86 del vigent Reglament Orgànic Municipal d’aquest 

Ajuntament. 

 

A la vista de tot l'exposat, s'informa l'Ajuntament Ple de totes les Resolucions de 

l'Alcaldia i de les seues Regidores i Regidors delegats adoptades des de la dació de comptes 

formulada en l'anterior sessió plenària de caràcter ordinari que es va celebrar el dia 26.01.2023 

i que comprenen: 

 

Des de la número 208 del 16 de gener fins a la número 1184 de 18 de febrer de 2023. 

 

A la vista de tot l'exposat, el Ple queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 

 

23 EXPEDIENT 1289351Q. INFORMACIÓ AL PLE LIQUIDACIÓ IV 

TRIMESTRE 2022 

 Es dona compte del següent dictamen de la Comissió Informativa d’Economia i 

Organització Municipal, del dia 16 de febrer de 2023: 

 

“2. Oficina Pressupostària. Expedient 1289351Q: INFORMACIÓ AL PLE LIQUIDACIÓ 

IV TRIMESTRE 2022 

El Sr. President dona compte de la proposta del regidor d’Economia de data 06/02/2023, 

del següent tenor literal: 

En compliment del que s’estableix en l’art. 207 del Text Refós de la Llei Reguladora de 

les Hisendes Locals, i de conformitat amb el que es disposa en la base 98 d’Execució del 

Pressupost es dona compte de la informació trimestral corresponent al quart trimestre de l’any en 

curs sobre: 

1. Pressupost de l’Ajuntament de Sagunt. 

1.1. L’Execució del Pressupost (despeses i ingressos) de l’Ajuntament. 

1.2. Moviments i situació de la Tresoreria. 

1.3. Relació de Modificacions de Crèdit realitzades en el període. 

 

2. Informe estabilitat pressupostària. 
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3. Informes morositat Ajuntament i Consell Local Agrari (CLA). 

4. PMP (Ajuntament, CLA, SAG, Fundació i Aigües de Sagunt). 

5. Regla de despesa. 

6. Formularis Oficina Virtual Entitats Locals. 

 

Per tot això, el Ple en queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 

 

PRECS I PREGUNTES 

 

En l’apartat de precs i preguntes intervenen els següents regidors: 

-Intervé el Sr. López. Manifesta que va presentar una moció en relació a la sol·licitud 

d’una sèrie d’actuacions en pro de la integració de les persones amb discapacitat auditiva, i 

sobre aquest tema va indicar, respecte un vídeo que va publicar l’Equip de Govern per Nadal, 

el qual no estava subtitulat, i després de la seua petició, el vídeo es va retirar i als pocs dies es 

tornà a penjar subtitulat. Atés que ahir va ser la gala de l’esport, i el Sr. Alcalde va esmentar la 

repercussió i importància de la gala, li agrairia i sol·licita per a pròximes gales i esdeveniments 

que els vídeos que allí es visualitzen siguen subtitulats. 

-El Sr. Vila també intervé per a manifestar que l’APP d’accés a la Ciutat Vella, segons 

li han informat, sembla que dona problemes a l’hora de canviar algun vehicle per un altre. Ho 

exposa ací perquè es tinga en compte. 

-En aquest moment intervé el Sr. Montesinos. Sol·licita que es pose en marxa 

l’expedient de fill adoptiu al Sr. Francisco de Paula Campillo Salvador. Perquè mai ningú amb 

tan poc va fer tant i va aportar tant, amb més de 30 anys de servei a l’agricultor de manera 

voluntària. 

-El Sr. Alcalde intervé finalment i indica que si hi ha sol·licitud oficial se seguiran els 

tràmits habituals, i independentment ja hi ha algunes sol·licituds aprovades, ja que això no es 

tracta d’anar donant mes a mes a persones diferents aquest reconeixement i, per tant, s’aniran 

donant per ordre. 

 

 I vist que no hi ha més assumptes a tractar, la Presidència clou la sessió a les 23 hores i 

35 minuts, de tot això, com a secretari general, en done fe. 

 

ACOMPLIU-HO: L’ALCALDE 


